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   Utdragsbestyrkande: 
    

 

Organ Kommunfullmäktige  
   

Sammanträdesdag  4 november 2019  
   

Tid Klockan 17:00 – 21.20   
   

Plats Sessionssalen i kommunalhuset.  
   

Beslutande Se bifogade uppropslistor  
   

Närvarande ej tjänst-
görande ersättare 

Fredrik Kristoffersen (M), Cecilia Sundberg (M), Johan Alexandersson (C), 
Christopher Smith (L) (deltar hela sammanträdet, tjänstgör §1-6), Petra Nilsson 
(L), Emil Holmlund (DP), Marcus Jillehed (DP), Charlotte Björkman (HP) (kom 
18.20), Tomas Henriksson (S) (deltar hela sammanträdet, tjänstgör §19-28), Ulla 
Olsson Engström (V), Åke Wickberg (MP), Zaire Kanat Yildirim (MP), Malena 
Karanovic (SD), Rolf Lindberg (SD)     

 
Utses att justera Britt Björneke (V) och Bo Källström (L) 

   
Justeringens tid Måndag 11 november 2019 Paragrafer  1-28  

   
Underskrifter   

  
Ester Andréasson  

 

 Sekreterare 

 
 

 

 Erik Ottoson  
 Ordförande 

 

 

  
Britt Björneke 

 
Bo Källström  

 Justerare 

 

Justerare 
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BEVIS  
om justering av Kommunfullmäktiges protokoll 
Justeringen har anslagits på kommunens anslagstavla 

 

Kommunfullmäktige har sammanträtt den 4 november 2019 

Protokollet har justerats den  11 november 2019 

Anslaget sattes upp den 12 november 2019 

Anslaget tas ner den 4 december 2019  

Den som vill överklaga ett beslut måste göra det senast den  3 december 2019 

Den som vill läsa protokollet kan kontakta Kommunstyrelsens kansli, 
Kommunalvägen 28, Huddinge 
Telefon 08-53530000 

Protokollet finns också att läsa på kommunens webbplats  www.huddinge.se 

Underskrift 
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Uppropslista 2019-11-04 
31 ledamöter    

Ledamoten frånvarande 
under följande paragrafer 

Tjänstgörande ersättare för den 
frånvarande ledamoten 

1. Sara Heelge Vikmång (S)   

2. Daniel Dronjak (M)   

3. Arnold Boström (SD)   

4. Rasmus Lenefors (S)   

5. Christina Eklund (M)   

6. Nujin Alacabek (V) Samtliga Konrad Hylten (V)  

7. Malin Danielsson (L)   

8. Eeva Laine (S) Samtliga  Sara Holmgren (S) 

9. Jelena Drenjanin (M)   

10. Christian Ottosson (C)   

11. Anders Lönroth (MP)   

12. Ingalill Söderberg (DP)   

13. Mats Arkhem (SD)   

14. Rikard Lingström (S)   

15. Erik Ottoson (M)   

16. Dennis Åström Ullström (KD) Samtliga Gorges Barkho (S) 

17. Niklas Bougt (V)   

18. Michaela Lööf (S)   

19. Eva Carlsson-Paulsén (M) Samtliga Claes-Johan Bonde (M) 

20. Lars Björkman (HP)   

21. Pran Malhotra (S)   

22. Martin Nigals (SD) Samtliga Runar Finnman (SD) 

23. Love Bergström (M)   

24. Bo Källström (L)   

25. Shewen Nysmed (S)   

26. Karin Adolfsson (C)   

27. Gunilla Helmerson (M)   

28. Carina Sundström (MP)   

29. Sonia Benavente (V)   

30. Aza Cheragwandi (S) §19-28, går 19.40 Tomas Henriksson (S)  

31. Leif Dyrvall (DP)   
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Uppropslista 2019-11-04 
 
30 ledamöter  

Ledamoten frånvarande 
under följande 
paragrafer 

Tjänstgörande ersättare för den 
frånvarande ledamoten 

32. Ann Clewett (SD)   

33. Peter Höög (M)   

34. Ann-Marie Högberg (S)   

35. Jennifer Lind (M) Samtliga Diana Molinsky (M)  

36. Claes Thim (S) Samtliga Anders Ferbe (S)  

37. Karl Henriksson (KD)   

38. Sofia Knutz (L)   

39. Sven Pernils (SD)   

40. Johanna Bergman (M)   

41. Olov Hamilton (V)   

42. Anneli Sjöberg (S)   

43. Caroline Örtholm (M)   

44. Henrik Juhlin (C)   

45. Yossi Sigal (S)   

46. Anders Abel (MP)   

47. Kennet Bergh (M)   

48. John Clewett (SD) .   

49. Kamile Ünver (S)   

50. Patrik Willingstam (DP)   

51. Britt Björneke (V)   

52. Mats Österholm (M)   

53. Erling Karlsson (S)   

54. Lisbeth Krogh (HP)   

55. Cem Delen (L)  §1-6, kom 18.05 Christopher Smith (L)  

56. Björn Karlsson (M)   

57.  Margareta Vikgren (S)   

58. Gerhard Miksche (SD)   

59. Nicolas Holst (M)   

60. Fredrik Fjällström (S) Samtliga Khalida Marefat (S)  

61. Tomas Selin (C)   
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 4 november 2019 § 1   
    
Diarienummer KS-2019/161.901    

 
 
 

Anmälan av ny ledamot och nya ersättare i 
kommunfullmäktige  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige har tagit del av informationen. 

 
Sammanfattning 
Ordföranden anmäler från Länsstyrelsen inkomna protokoll med följande innehåll: 

 
• Tomas Selin (C) är ny ledamot i fullmäktige efter Annelie Rogmalm, för tiden 

till och med den 14 oktober 2022. 
 

• Johan Alexandersson (C) är ny ersättare i fullmäktige efter Tomas Selin, för 
tiden till och med den 14 oktober 2022. 
 

• Zaire Kanat Yildirim (MP) är ny ersättare i fullmäktige efter Barbro Lind, för 
tiden till och med den 14 oktober 2022. 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 4 november 2019 § 2   
    
    
 

 
 

Beslut rörande inlämnade frågor  
 
Sammanfattning 
Ärendet behandlas ej, då inga frågor inkommit inför dagens fullmäktigesammanträde. 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 4 november 2019 § 3   
    
    
 

 
 

Svar på frågor  
 
Sammanfattning 
Ärendet behandlas ej, då inga frågor inkommit inför dagens fullmäktigesammanträde. 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 4 november 2019 § 4   
    
    
 

 
 

Beslut huruvida interpellationer som har lämnats in till 
kommunstyrelsens förvaltning senast tio arbetsdagar före 
fullmäktigesammanträde får ställas  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Interpellationerna får ställas. 

 
Sammanfattning 
Följande interpellationer har lämnats in till kommunstyrelsens förvaltning senast tio 
arbetsdagar före dagens fullmäktigesammanträde: 
  

• Interpellation ställd av Sara Heelge Vikmång (S) och Kamile Ünver (S) till 
kommunstyrelsens ordförande Daniel Dronjak (M) om tryggheten för kvinnor 
i Huddinge. 

 
• Interpellation ställd av Michaela Lööf (S) till grundskolenämndens ordförande 

Jelena Drenjanin (M) om studiero i kommunens grundskolor. 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 4 november 2019 § 5   
    
Diarienummer KS-2019/2669.110    
 

 
 

Svar på interpellation ställd av Sara Heelge Vikmång (S) och 
Kamile Ünver (S) till kommunstyrelsens ordförande Daniel 
Dronjak (M) med frågor om tryggheten för kvinnor i Huddinge
  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Interpellationen anses besvarad. 

 
Sammanfattning 
Daniel Dronjak (M), kommunstyrelsens ordförande, överlämnar till Ingalill 
Söderberg (DP), kommunalråd med ansvar för trygghetsfrågor, folkhälsa, jämlikhet 
och delaktighet, att besvara interpellationen. 
 
Ingalill Söderberg (DP), kommunalråd med ansvar för trygghetsfrågor, folkhälsa, 
jämlikhet och delaktighet, besvarar Sara Heelge Vikmång (S) och Kamile Ünvers (S) 
interpellation om tryggheten för kvinnor i Huddinge, se bilaga 5.1 till detta protokoll. 
 
Överläggning i kommunfullmäktige 
Efter det att Ingalill Söderberg (DP) besvarat interpellationen yttrar sig Sara Heelge 
Vikmång (S), Britt Björneke (V), Ingalill Söderberg (DP), Tomas Selin (C), Sofia 
Knutz (L), Peter Höög (M) och Jelena Drenjanin (M).  

 
Härefter förklaras överläggningen avslutad. 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 4 november 2019 § 6   
    
Diarienummer KS-2019/2671.110    
 

 
 

Svar på interpellation ställd av Michaela Lööf (S) till 
grundskolenämndens ordförande Jelena Drenjanin (M) om 
studiero i kommunens grundskolor  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Interpellationen anses besvarad. 

 
Sammanfattning 
Som svar på Michaela Lööfs (S) interpellation om studiero i kommunens grundskolor 
hänvisar Jelena Drenjanin (M), grundskolenämndens ordförande, till sitt utdelade 
skriftliga svar, se bilaga 6.1 till detta protokoll.  
 
Överläggning i kommunfullmäktige 
Efter det att Jelena Drenjanin (M) besvarat interpellationen yttrar sig Michaela Lööf 
(S), Christopher Smith (L), Jelena Drenjanin (M), Bo Källström (L), Tomas Selin 
(C), Olov Hamilton (V), Sven Pernils (SD), Anders Lönroth (MP) och Gerhard 
Miksche (SD). 
  
Härefter förklaras överläggningen avslutad. 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 4 november 2019 § 7   
    
Diarienummer KS-2019/69.915    
 

 
 

Information från kommunrevisionen  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige har tagit del av informationen. 

 
Sammanfattning 
Kommunrevisionen har till kommunfullmäktige överlämnat följande skriftliga 
information: 
  

• Revisionsrapport: Uppföljning av revisionsrapporter 
 

• PM: Förstudie av arbetet med miljömål 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 4 november 2019 § 8   
    
Diarienummer KS-2019/1808.915    
 

 
 

Statistikrapporter från socialnämnden, gymnasie- och 
arbetsmarknadsnämnden samt vård- och omsorgsnämnden 
enligt 16 kap. 6 h § socialtjänstlagen (2001:453), 2019  
 
Sammanfattning 
Ärendet behandlas ej, då det vid dagens sammanträde med kommunfullmäktige inte 
föreligger några rapporter. 
 
 

 

[IJ Huddinge 



 

KOMMUNFULLMÄKTIGE SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
  SIDA 
  13 (47) 

 

 

Signaturer: Ordförande Justerare Utdragsbestyrkande: datum och signatur 
    

 

 
 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 4 november 2019 § 9   
    
Diarienummer KS-2017/1319.104    
 

 
 

Sluta med fyrverkerier och smällare på Valborg - svar på 
medborgarförslag  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Med hänvisning till vad som sägs i kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, 
daterat den 18 september 2019, anses medborgarförslaget besvarat. 

 
Sammanfattning 
Berit Öhman har väckt ett medborgarförslag om att kommunfullmäktige ska besluta 
om att sluta med fyrverkerier/smällare på Valborg. Enligt förslaget skulle 
fyrverkerierna gärna kunna ersättas med en lasershow. 
  
Att fira Valborgsmässoafton är en gammal och etablerad tradition i vårt land. 
Huddinge har under ett antal år stått värd för ett uppskattat och mycket omtyckt och 
öppet arrangemang i Sjödalsparken för att fira vårens ankomst. 
  
Förutsättningen för ett förbud mot fyrverkerier på Valborg inom Huddinge kommun 
är, enligt 3 kap. 9 § ordningslagen, att förbudet behövs för att förhindra att 
människors hälsa eller egendom skadas till följd av användningen av fyrverkerierna. 
Avsikten med bestämmelsen är att det ska kunna införas krav på tillstånd för eller 
förbud mot användning av pyrotekniska varor inom ett visst begränsat område. 
Endast i undantagsfall bör totalförbud komma i fråga och då med ett mycket 
begränsat geografiskt tillämpningsområde, t.ex. ett område kring ett sjukhus eller 
vårdhem. Ett förbud mot fyrverkerier på Valborg inom hela Huddinge kommun är 
mot denna bakgrund inte möjligt. 
  
Vad gäller kommunens arrangemang i Sjödalsparken på Valborgsmässoafton anser 
förvaltningen att förutsättningarna för en lasershow som ett komplement eller 
alternativ till fyrverkerierna på Valborgsmässoafton bör ses över tillsammans med 
andra aktörer. Mot denna bakgrund föreslås att medborgarförslaget besvarat. 
 
Överläggning i kommunfullmäktige 
I ärendet yttrar sig Anders Lönroth (MP), Henrik Juhlin (C), Karl Henriksson (KD), 
Daniel Dronjak (M), Sara Heelge Vikmång (S) och Sven Pernils (SD). 
  
Anders Lönroth (MP) yrkar att kommunfullmäktige ska bifalla Miljöpartiets förslag i 
ärendet, se bilaga 9.1 till detta protokoll. 
  
 

[IJ Huddinge 



 

KOMMUNFULLMÄKTIGE SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
  SIDA 
  14 (47) 

 

 

Signaturer: Ordförande Justerare Utdragsbestyrkande: datum och signatur 
    

 

 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 4 november 2019 § 9   
    
Diarienummer KS-2017/1319.104    
 

 
Henrik Juhlin (C) yrkar att kommunfullmäktige ska bifall kommunstyrelsens förslag 
till beslut. 
  
Härefter förklaras överläggningen avslutad. 
 
Propositioner i kommunfullmäktige 
Ordförande ställer propositioner mot varandra, om bifall till Anders Lönroths (MP) 
yrkande mot bifall till Henrik Juhlins (C) yrkande, och finner härvid att 
kommunfullmäktige beslutar att bifalla Henrik Juhlins (C) yrkande. Således beslutar 
kommunfullmäktige i enlighet med kommunstyrelsens förslag. 
 
Reservationer i kommunfullmäktige 
Anders Lönroth (MP) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget förslag, se bilaga 
9.1 till detta protokoll. 
 
Protokollsanteckningar 
Karl Henriksson (KD) anmäler protokollsanteckning, se bilaga 9.2 till detta protokoll. 
  
Sara Heelge Vikmång (S) anmäler protokollsanteckning, se bilaga 9.3 till detta 
protokoll. 
 
Beslutet delges 
Berit Öhman 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 4 november 2019 § 10   
    
Diarienummer KS-2019/2300.111    
 

 
 

Sammanträdestider för  kommunfullmäktige 2020   
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Sammanträdestider för kommunfullmäktige år 2020 fastställs i enlighet med bilaga 1 
till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, daterat den 22 oktober 2019. 

 
Sammanfattning 
Kommunstyrelsens förvaltning har utarbetat ett förslag till sammanträdestider för 
kommunfullmäktige, kommunstyrelsen, kommunstyrelsens arbetsutskott samt 
kommunstyrelsens samhällsbyggnadsutskott för kalenderåret 2020. 
 
Propositioner i kommunfullmäktige 
Ordförande frågar fullmäktige om beslut kan fattas i enlighet med kommunstyrelsens 
förslag, och finner härvid att så är fallet. 
 
Beslutet delges 
Samtliga nämnder 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 4 november 2019 § 11   
    
Diarienummer KS-2019/1790.104    
 

 
 

Utvärdering av Huddingeförslag 2018-2019  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Utvärdering av Huddingeförslag 2018–2019 enligt bilaga 1 till förvaltningens 
tjänsteutlåtande daterat den 18 september godkänns. 

 
Sammanfattning 
Den 1 maj 2018 införde Huddinge kommun ett system för e-förslag, kallat 
Huddingeförslag. I och med detta avskaffades medborgarförslagen. Huddingeförslag 
är en form av e-förslag där boende i Huddinge kommun kan lämna förslag på webben 
som andra boende i kommunen sedan kan rösta på och kommentera. 
  
Vid införandet av Huddingeförslag beslutade kommunfullmäktige att 
Huddingeförslag skulle utvärderas efter ett år, i syfte att undersöka hur systemet 
fungerat samt att vid behov lämna rekommendationer för hur Huddingeförslag kan 
utvecklas och förbättras. 
  
Sammanfattningsvis kan konstateras att systemet har fungerat väl och enligt 
förväntningarna. Många invånare har engagerat sig, processen för hanteringen har 
fungerat väl och tillfrågade har rapporterat en positiv bild av hur Huddingeförslag har 
fungerat i praktiken. 
  
Utifrån vad som framkommit i denna utvärdering ser förvaltningen i nuläget inget 
behov av att föreslå några ändringar i systemet eller i riktlinjerna. 
  
Då det endast passerat drygt ett år sedan Huddingeförslag inrättades och där relativt 
få förslag hunnit gått vidare för ställningstagande är det i vissa avseenden för tidigt att 
bedöma och ta ställning till hur systemet fungerar fullt ut. Därför föreslår 
förvaltningen att Huddingeförslag bör utvärderas på nytt, när det använts en längre 
tid, för att ge en tydligare bild av hur processen fungerar. 
  
Förvaltningen föreslår att utvärderingen av Huddingeförslag 2018–2019 enligt bilaga 
1 till förvaltningens tjänsteutlåtande godkänns. 
 
Överläggning i kommunfullmäktige 
I ärendet yttrar sig Ingalill Söderberg (DP), Rasmus Lenefors (S), Niklas Bougt (V) 
och Henrik Juhlin (C). 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 4 november 2019 § 11   
    
Diarienummer KS-2019/1790.104    
 

  
Ingalill Söderberg (DP) och Henrik Juhlin (C) yrkar att kommunfullmäktige ska 
besluta i enlighet med kommunstyrelsens förslag. 
  
Härefter förklaras överläggningen avslutad. 
 
Propositioner i kommunfullmäktige 
Ordförande frågar fullmäktige om beslut kan fattas i enlighet med Ingalill Söderberg 
(DP) och Henrik Juhlins (C) yrkande om bifall till kommunstyrelsens förslag, och 
finner härvid att så är fallet. 
 
Protokollsanteckningar 
Rasmus Lenefors (S) anmäler protokollsanteckning, se bilaga 11.1 till detta protokoll. 
  
Niklas Bougt (V) anmäler protokollsanteckning, se bilaga 11.2 till detta protokoll. 
 
Beslutet delges 
Samtliga nämnder 
Trygghets- och delaktighetsberedningen 
 
 

 

[IJ Huddinge 



 

KOMMUNFULLMÄKTIGE SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
  SIDA 
  18 (47) 

 

 

Signaturer: Ordförande Justerare Utdragsbestyrkande: datum och signatur 
    

 

 
 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 4 november 2019 § 12   
    
Diarienummer KS-2019/1791.104    
 

 
 

Uppföljning av Huddingeförslag 2018-2019  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Uppföljningen av Huddingeförslag för perioden 1 maj 2018 till och med 30 juni 2019 
enligt förvaltningens tjänsteutlåtande daterat den 18 september 2019 godkänns. 

 
Sammanfattning 
Den 1 maj 2018 ersattes den medborgerliga förslagsrätten med Huddingeförslag. 
Huddingeförslag är en form av e-förslag där boende i Huddinge kommun kan lämna 
förslag på webben. Invånarna i kommunen kan sedan rösta och kommentera förslagen 
under 90 dagar. De Huddingeförslag som efter 90 dagar uppnått 100 eller fler röster 
överlämnas till ansvarig förvaltning/nämnd för ställningstagande. 
  
Då ingen uppföljning gjordes under 2018 redovisas här samtliga Huddingeförslag för 
perioden 1 maj 2018 till och med 30 juni 2019. 
  
Uppföljningen innehåller statistik över totalt lämnade förslag, godkända/ej godkända 
förslag, förslag över 100 respektive under 100 röster samt fördelningen av kön, ålder 
och bostadsområde för förslagsställarna. 
  
Kommunstyrelsens förvaltning föreslår att uppföljningen av Huddingeförslag för 
perioden 1 maj till och med 30 juni 2019 godkänns. 
 
Propositioner i kommunfullmäktige 
Ordförande frågar fullmäktige om beslut kan fattas i enlighet med kommunstyrelsens 
förslag, och finner härvid att så är fallet. 
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Uppföljning av Huddinge kommuns bredbandsstrategi år 
2018  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
1. Uppföljningen av Huddinge kommuns bredbandsstrategi avseende år 2018, enligt 
bilaga 1 till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 23 september 
2019, godkänns. 

2. Kommunfullmäktige överlåter åt kommunstyrelsen att fatta beslut om framtida 
uppföljningar av bredbandsstrategin. 

 
Sammanfattning 
Målet i bredbandsstrategin är att 95 procent av Huddinges invånare, företagare och 
offentlig sektor år 2020 har tillgång till bredbandsuppkoppling med 
överföringshastigheter om minst 100 Mbit/s. 
  
Av Huddinges hushåll hade 91 procent år 2018 tillgång till en överföringshastighet 
om minst 100 Mbit/s, vilket innebär en ökning en ökning med 47 procentenheter 
sedan 2010. 
  
Av Huddinges företag (arbetsställen) hade 86 procent tillgång till bredband om minst 
100 Mbit/s år 2018. Det är en lägre tillgång än hushållen har, men en remarkabel 
ökning med 53 procentenheter sedan 2010. 
  
Huddinge kommuns utbyggnad av det egna fiberbaserade bredbandsnätet pågår och 
beräknas genomfört 2022. 
  
Mot bakgrund av hushållens och företagens nuvarande tillgång till bredband med hög 
överföringshastighet gör kommunstyrelsens förvaltning bedömningen att 
bredbandsstrategins mål bör kunna nås år 2020. 
  
Kommunstyrelsens förvaltning föreslår att bifogad uppföljningsrapport godkänns. 
  
Förvaltningen föreslår även att kommunfullmäktige överlåter åt kommunstyrelsen att 
i fortsättningen ansvara för uppföljningen av bredbandsstrategin. 
 
Överläggning i kommunfullmäktige 
I ärendet yttrar sig Christian Ottosson (C), som yrkar att kommunfullmäktige ska 
besluta i enlighet med kommunstyrelsens förslag. 
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Härefter förklaras överläggningen avslutad. 
 
Propositioner i kommunfullmäktige 
Ordförande frågar fullmäktige om beslut kan fattas i enlighet med Christian 
Ottossons (C) yrkande om bifall till kommunstyrelsens förslag, och finner härvid att 
så är fallet. 
 
Beslutet delges 
Klimat- och stadsmiljönämnden 
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Revidering av bygglovs- och tillsynsnämndens taxa för tillsyn 
och prövning enligt miljöbalken – HKF 4210   
 
Kommunfullmäktiges beslut 
1. Taxa för bygglovs- och tillsynsnämndens arbete med prövning och tillsyn enligt 
miljöbalken, inklusive taxebilagorna 1 och 2 – HKF 4210 – ska ha den ändrade 
lydelse som framgår av bilaga 6 till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande 
daterat den 18 september förutom när det gäller punkt 4.2.1.3 i Taxebilaga 1 som ska 
ha kvar sin nuvarande lydelse: 

Samlingslokaler, där många människor brukar samlas. 

2. Bygglovs- och tillsynsnämnden bemyndigas att besluta om att för varje år räkna 
upp ansöknings- och tillsynsavgifter i taxebilaga 1 och 2 – HKF 4210 – i enlighet 
med prisindex för kommunal verksamhet (PKV) som tillhandahålls av Sveriges 
Kommuner och Landsting (SKL). 

3. Nämnden får vidare besluta om att i ett enskilt ärende ändra en avgift enligt taxan 
för bygglovs- och tillsynsnämndens arbete med prövning och tillsyn enligt 
miljöbalken, inklusive taxebilagorna 1 och 2 – HKF 4210 – om det finns särskilda 
skäl med hänsyn till en verksamhets art, omfattning eller tillsynsbehov. 

4. Den enligt punkten 1 beslutade taxan inklusive taxebilagorna 1 och 2 – HKF 4210 
– ska gälla från och med den 1 januari 2020. 

5. Bygglovs- och tillsynsnämnden får i uppdrag att följa utveckling av rättspraxis 
gällande samlingslokaler för att säkerställa att kommunen inte bedriver tillsyn utöver 
vad lagen kräver och vid förändringar föreslå revideringar av taxan. 

 
Sammanfattning 
Enligt 27 kap. 1 § miljöbalken (1998:808) får fullmäktige besluta om en taxa för 
prövning och tillsyn enligt miljöbalken. Kommunfullmäktige har beslutat om en taxa 
för bygglovs- och tillsynsnämndens verksamhet enligt miljöbalken. Taxan har 
löpande reviderats, och nämnden har inför år 2019 justerat timavgifterna i enlighet 
med prisindex för kommunal verksamhet (PKV-index). 
  
Den nu föreslagna förändringen av taxan har karaktären av en löpande anpassning till 
lagstiftning och den befintliga principen för taxesättningen är att varje verksamhet ska 
betala tillsynsavgifter som motsvarar den faktiska tidsåtgången. En grundregel är 
därför att verksamhetsutövarna över tid ska få tillsyn som motsvarar de fasta 
avgifterna. 
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Bygglovs- och tillsynsnämnden har den 16 september 2019, § 11, beslutat föreslå 
fullmäktige att fastställa nämndens förslag till reviderad taxa för bygglovs- och 
tillsynsnämndens arbete med prövning och tillsyn enligt miljöbalken, inklusive 
taxebilagorna 1 och 2 – HKF 4210 – i enlighet med bilaga 3 och 4 till 
kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 18 september 2019. 
  
Kommunstyrelsens förvaltning föreslår att kommunfullmäktige godkänner bygglovs- 
och tillsynsnämndens förslag till reviderad taxa för bygglovs- och tillsynsnämndens 
arbete med prövning och tillsyn enligt miljöbalken, inklusive taxebilagorna 1 och 2 – 
HKF 4210 – dock med vissa ändringar som kommunstyrelsens förvaltning förordar 
såsom ändringar i förhållande till bygglovs- och tillsynsnämndens förslag. 
Kommunstyrelsens förvaltnings föreslagna ändringar i förhållande till bygglovs- och 
tillsynsnämndens förslag framgår av bilaga 5 till kommunstyrelsens förvaltnings 
tjänsteutlåtande daterat den 18 september 2019. 
  
Kommunstyrelsens förvaltning föreslår även redaktionella ändringar i taxebilagorna 1 
och 2 i syfte att skapa enhetliga och lättöverskådliga dokument i kommunens 
författningssamling. De föreslagna ändringarna, avseende utformning av 
dokumentmall, framgår av bilaga 5 till kommunstyrelsens förvaltnings 
tjänsteutlåtande daterat den 18 september 2019. 
 
Överläggning i kommunfullmäktige 
I ärendet yttrar sig Sara Heelge Vikmång (S), Anders Lönroth (MP), Love Bergström 
(M), Britt Björneke (V) och Erling Karlsson (S). 
  
Sara Heelge Vikmång (S), Anders Lönroth (MP) och Erling Karlsson (S) yrkar att 
kommunfullmäktige ska bifalla Socialdemokraternas förslag till beslut i ärendet, se 
bilaga 14.1 till detta protokoll. 
  
Love Bergström (M) och Britt Björneke (V) yrkar att kommunfullmäktige ska bifalla 
den del av Socialdemokraternas förslag som rör beslutssats 1, men att fullmäktige i 
övrigt ska bifalla kommunstyrelsens förslag till beslut. 
   
Härefter förklaras överläggningen avslutad. 
 
Propositioner i kommunfullmäktige 
Ordförande inleder med att konstatera att det för beslutssats 2-5 föreligger endast ett 
förslag till beslut, och det är kommunstyrelsens förslag. Till detta har samtliga talare i 
ärendet yrkat bifall. Ordförande frågar därför fullmäktige om beslut kan fattas i 
enlighet med kommunstyrelsens förslag vad avser beslutssats 2-5, och finner härvid 
att så är fallet. 
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Vidare behandlas beslutssats 1, där dels kommunstyrelsens förslag föreligger, dels 
Socialdemokraternas förslag. Till Socialdemokraternas förslag har samtliga talare i 
ärendet yrkat bifall. Ordförande ställer propositioner mot varandra, om bifall till 
Socialdemokraternas förslag till lydelse av beslutssats 1 mot bifall till 
kommunstyrelsens förslag till lydelse av densamma. Ordförande finner härvid att 
fullmäktige beslutar att bifalla Socialdemokraternas förslag till lydelse av beslutssats 
1. 
  
Slutligen behandlas den del av Socialdemokraternas förslag som utgör ett 
tilläggsyrkande. Till detta har Sara Heelge Vikmång (S) med flera yrkat bifall. 
Ordförande ställer propositioner mot varandra, om bifall till tilläggsyrkandet mot 
avslag till detsamma. Ordförande finner härvid att fullmäktige beslutar att avslå 
tilläggsyrkandet. 
 
Reservationer i kommunfullmäktige 
Mot beslutet reserverar sig Sara Heelge Vikmång (S) och Anders Lönroth (MP) till 
förmån för eget yrkande, se bilaga 14.1 till detta protokoll. 
 
Protokollsanteckningar 
Britt Björneke (V) anmäler protokollsanteckning, se bilaga 14.2 till detta protokoll. 
 
Beslutet delges 
Bygglovs- och tillsynsnämnden 
HKF 4210 
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Revidering av taxa inklusive taxebilaga för Huddinge 
kommuns prövning och tillsyn enligt alkohollagen, lag om 
tobak och liknande produkter samt lag om handel med vissa 
receptfria läkemedel – HKF 4250  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
1. Taxa inklusive taxebilaga för Huddinge kommuns prövning och tillsyn enligt 
alkohollagen, lag om tobak och liknande produkter samt lag om handel med vissa 
receptfria läkemedel – HKF 4250 – ska ha den ändrade lydelse som framgår av bilaga 
6 till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 18 september 2019. 

2. Bygglovs- och tillsynsnämnden bemyndigas att besluta om att för varje år räkna 
upp ansöknings- och tillsynsavgifter i taxebilagan – HKF 4250 – i enlighet med 
prisindex för kommunal verksamhet (PKV) som tillhandahålls av Sveriges 
Kommuner och Landsting (SKL). 

3. Den enligt punkten 1 beslutade taxan inklusive taxebilagan – HKF 4250 – ska gälla 
från och med den 1 januari 2020. 

 
Sammanfattning 
Bygglovs- och tillsynsnämnden övertog ansvaret för Huddinge kommuns prövning 
och tillsyn enligt alkohollagen, lag om tobak och liknande produkter samt lag om 
handel med vissa receptfria läkemedel från socialnämnden den 1 januari 2019 med 
anledning av ny nämndorganisation. 
  
Den 10 juni 2019, § 18, beslutade kommunfullmäktige om en ny taxa inklusive 
taxebilaga för Huddinge kommuns prövning och tillsyn enligt alkohollagen, lag om 
tobak och liknande produkter samt lag om handel med vissa receptfria läkemedel – 
HKF 4250. 
  
Miljö- och bygglovsförvaltningen har därefter gjort bedömningen att taxan i sin 
nuvarande utformning är bristfällig och behöver omarbetas. På grund av tidsbrist 
kunde detta arbete inte utföras under våren 2019 i samband med att den nya taxan 
antogs. Miljö- och bygglovsförvaltningen har därför föreslagit en revidering av den 
nyss antagna taxan. 
  
De förändringar som förvaltningen föreslagit är att taxan i stort sett har omarbetats 
vad gäller formulering och till viss del även konstruktion, då exempelvis timavgiften 
som tidigare tillämpades har fasats ut. Det har vidare gjorts en översyn av de nu  
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gällande avgiftsnivåerna och kunnat konstaterats att avgifterna behöver höjas för att 
bättre täcka nämndens kostnader för denna tillsyn. 
  
I samband med att nämnden tog över ansvaret för alkoholtillsynen fick nämnden 0 
kronor i ekonomisk kompensation. Motivet i beslutet var enligt tidigare ansvarig 
förvaltning att verksamheten var 100 procent självfinansierad. Miljö- och 
bygglovsförvaltningen har noga följt kostnaderna och intäkterna för denna 
verksamhet sedan övertagandet och kan konstatera att verksamheten inte är 
självfinansierad. För att uppnå full kostnadstäckning behöver taxan revideras i 
enlighet med miljö- och bygglovsförvaltningens förslag. 
  
Bygglovs- och tillsynsnämnden har den 16 september 2019, § 12, beslutat föreslå 
fullmäktige att fastställa nämndens förslag till reviderad taxa inklusive taxebilaga för 
Huddinge kommuns prövning och tillsyn enligt alkohollagen, lag om tobak och 
liknande produkter samt lag om handel med vissa receptfria läkemedel – HKF 4250 – 
i enlighet med bilaga 3 och 4 till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande 
daterat den 18 september 2019. 
  
Kommunstyrelsens förvaltning föreslår att kommunfullmäktige godkänner bygglovs- 
och tillsynsnämndens förslag till reviderad taxa inklusive taxebilaga för Huddinge 
kommuns prövning och tillsyn enligt alkohollagen, lag om tobak och liknande 
produkter samt lag om handel med vissa receptfria läkemedel – HKF 4250 – dock 
med vissa ändringar som kommunstyrelsens förvaltning förordar såsom ändringar i 
förhållande till bygglovs- och tillsynsnämndens förslag. Kommunstyrelsens 
förvaltnings föreslagna ändringar, i förhållande till bygglovs- och tillsynsnämndens 
förslag, framgår av bilaga 5 till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande 
daterat den 18 september 2019. 
 
Kommunstyrelsens förvaltning föreslår även redaktionella ändringar i taxebilagan i 
syfte att skapa enhetliga och lättöverskådliga dokument i kommunens 
författningssamling. De föreslagna ändringarna, avseende utformning av 
dokumentmall, framgår av bilaga 5 till kommunstyrelsens förvaltnings 
tjänsteutlåtande daterat den 18 september 2019. 
 
Propositioner i kommunfullmäktige 
Ordförande frågar fullmäktige om beslut kan fattas i enlighet med kommunstyrelsens 
förslag, och finner härvid att så är fallet. 
 
Beslutet delges 
Bygglovs- och tillsynsnämnden 
HKF 4250 
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Revidering av reglemente för Huddinges pensionärsråd - HKF 
9240  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

Reglemente för Huddinges pensionärsråd – HKF 9240 – ska ha den ändrade lydelse 
som framgår av bilaga 1 till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat 
den 18 september 2019. 

 
Sammanfattning 
Enligt reglemente för Huddinges pensionärsråd – HKF 9240 – framgår av 5 § att 
rådet bör sammanträda 4 gånger per år. I andra stycket i bestämmelsen föreskrivs 
vidare att social- och omsorgsdirektören (nuvarande socialdirektör) ska vara 
närvarande vid rådets sammanträden som föredragande av informationsärenden. 
  
Ordföranden i Huddinges pensionärsråd har föreslagit att 5 § andra stycket i 
reglementet ändras. Ändringen som föreslås är att social- och omsorgsdirektör ersätts 
med en representant vardera från social- och omsorgsförvaltningen, kultur- och 
fritidsförvaltningen, miljö- och bygglovsförvaltningen samt 
samhällsbyggnadsavdelningen vid kommunstyrelsens förvaltning. Samtliga ska vara 
närvarande vid rådets sammanträden som föredragande av informationsärenden. 
  
Kommunstyrelsens förvaltning föreslår att kommunfullmäktige godkänner förslag till 
ändring av reglemente för Huddinges pensionärsråd – HKF 9240 – i enlighet med 
bilaga 1 till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 18 september 
2019. 
 
Överläggning i kommunfullmäktige 
I ärendet yttrar sig Karl Henriksson (KD), som yrkar att kommunfullmäktige ska 
besluta i enlighet med kommunstyrelsens förslag till beslut. 
  
Härefter förklaras överläggningen avslutad. 
 
Propositioner i kommunfullmäktige 
Ordförande frågar fullmäktige om beslut kan fattas i enlighet med Karl Henrikssons 
(KD) yrkande om bifall till kommunstyrelsens förslag, och finner härvid att så är 
fallet. 
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Beslutet delges 
Huddinges pensionärsråd 
HKF 9240 
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Överlåtelse av tillsynsbefogenheter  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
1. Med stöd av 1 kap. 18 – 19 § § miljötillsynsförordningen (2011:13) ska Huddinge 
kommun begära att Länsstyrelsen i Stockholms län överlåter tillsynsbefogenheter åt 
bygglovs- och tillsynsnämnden avseende följande typer av tillsynsobjekt: 

-Inom kommunen befintliga miljöfarliga verksamheter som omfattas av tillståndsplikt 
enligt miljöprövningsförordningen (2013:251) och 

-Inom kommunen befintliga miljöfarliga verksamheter som har beviljats tillstånd 
enligt 9 kap. miljöbalken även om det inte krävs tillstånd enligt miljöbalken. 

2. Kommunfullmäktige uppdrar åt bygglovs- och tillsynsnämnden att genomföra 
ansökan hos Länsstyrelsen enligt p. 1 ovan. 

 
Sammanfattning 
Tillsynsnämnden har den 12 september 2017, § 6, föreslagit att befintlig delegation 
från Länsstyrelsen till Huddinge kommun, gällande tillsyn över tillståndspliktiga 
miljöfarliga verksamheter, ses över och att kommunfullmäktige uppdrar åt 
tillsynsnämnden att göra en förnyad ansökan om överlåtelse av tillsynsobjekt hos 
Länsstyrelsen. 
  
Den 1 januari 2019 beslutade fullmäktige om ny nämndorganisation, vilket medförde 
tillsynsnämndens ansvar för kommunens tillsynsverksamhet övertogs av bygglovs- 
och tillsynsnämnden. 
  
De ändringar som föreslås medför att tillsynsansvaret över SRV återvinning AB:s (i 
fortsättningen SRV) avfallsanläggning i Gladö kan tas över av kommunen. Framtida 
tillståndspliktiga miljöfarliga verksamheter kan även genom den generella 
delegationen som föreslås på ett enkelt sätt hanteras, exempelvis genom nämndens 
yrkande i en tillståndsansökan i mark- och miljödomstol. 
  
Efter en noggrann genomgång av de förordade ändringarna föreslår 
kommunstyrelsens förvaltning att kommunfullmäktige godkänner tillsynsnämndens 
(nuvarande bygglovs- och tillsynsnämnden) förslag om överlåtelse av 
tillsynsbefogenheter samt uppdrar åt bygglovs- och tillsynsnämnden att genomföra 
ansökan om överlåtelse av tillsynsbefogenheter hos Länsstyrelsen. 
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Propositioner i kommunfullmäktige 
Ordförande frågar fullmäktige om beslut kan fattas i enlighet med kommunstyrelsens 
förslag, och finner härvid att så är fallet. 
 
Beslutet delges 
Bygglovs- och tillsynsnämnden 
 
 

 

[IJ Huddinge 



 

KOMMUNFULLMÄKTIGE SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
  SIDA 
  30 (47) 

 

 

Signaturer: Ordförande Justerare Utdragsbestyrkande: datum och signatur 
    

 

 
 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 4 november 2019 § 18   
    
Diarienummer KS-2019/76.181    
 

 
 

Delårsrapport per den 31 augusti 2019 för Huddinge kommun 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
1. Delårsrapport och helårsprognos per 31 augusti 2019 enligt kommunstyrelsens 
tjänsteutlåtande daterat den 27 september 2019, godkänns. 

2. Nämnder med underskott uppmanas att vidta åtgärder för att nå en budget i balans. 

3. Förskolenämndens begäran om 3,5 mnkr i utökad driftbudget avseende 
förgävesprojektering hanteras i beslut om resultatöverföring i årsredovisning för 
2019. 

4. Ökade hyreskostnader efter ombyggnad av Gladö stall och Gömmaregården 
finansieras inom kultur- och fritidsnämndens driftbudget. 

5. Socialnämndens investeringsbudget utökas med 0,2 mnkr för 
verksamhetsanpassning av lokaler. Ökade driftkostnader finansieras inom 
socialnämndens driftbudget. 

 
Sammanfattning 
I delårsrapporten redovisas en helårsprognos (exkl. exploatering) för kommunen på 
141 mnkr, vilket motsvarar 2,3 procent av skatt, generella statsbidrag och 
kommunalekonomisk utjämning och ett överskott mot budget på 70 mnkr. Inklusive 
prognos för exploateringsresultatet på 33 mnkr, vilket är 57 mnkr lägre än budget, 
beräknas kommunens resultat till 173 mnkr vilket skulle ge ett överskott mot budget 
på 13 mnkr. 
  
Nämndernas samlade prognoser förväntar ett överskott mot budget på 68 mnkr. Till 
stor del förklaras överskotten av lägre volymer inom förskolan, grundskolan och 
inom vård- och omsorgsnämndens verksamheter. Det är viktigt att alla nämnder 
fortsatt är återhållsamma och följer utvecklingen av volymer. Nämnder med 
underskott ska vidta åtgärder för att nå en budget i balans och för att återställa tidigare 
års underskott. Beslutade åtgärdsplaner ska genomföras och vid behov ska nämnd 
besluta om ytterligare åtgärder. 
  
Resultatet per augusti för bolagskoncernen (sammanställda räkenskaper) uppgår till 
285 mnkr, vilket är 95 mnkr bättre jämfört med samma period förra året. 
Huvudsakligen är det Huge Bostäder (81 mnkr) och kommunen som står för 
förbättringen (52 mkr). Huge Bostäders resultat förklaras till största delen av en 
jämförelsestörande post på 62 mnkr avseende en fastighetsförsäljning. Bolagens  
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prognoser summerar till ett resultat, före skatt men efter finansnetto, på 181, mnkr för 
helår 2019. 
  
Sammantaget bedöms kommunens verksamhetsmål för god ekonomisk hushållning 
(Bra att leva och bo, Utbildning med hög kvalitet, Fler i jobb, God omsorg för 
individen, Ekosystem i balans, Systematisk kvalitetsutveckling, Attraktiv 
arbetsgivare) i hög utsträckning kunna uppfyllas under året. 
  
Bedömningen är att kommunens finansiella mål för god ekonomisk hushållning 
uppfylls för året. Kommunen bedömer att bolagens verksamheter i stort följer 
fastställda planer för året. 
 
Överläggning i kommunfullmäktige 
I ärendet yttrar sig Daniel Dronjak (M), Sara Heelge-Vikmång (S), Anders Lönroth 
(MP), Christian Ottosson (C), Ingalill Söderberg (DP), Britt Björneke (V), Tomas 
Selin (C), Erling Karlsson (S), Niklas Bougt (V), Carina Sundström (MP), Malin 
Danielsson (L), Bo Källström (L), Karl Henriksson (KD), Jelena Drenjanin (M), 
Christina Eklund (M), Rasmus Lenefors (S) och Peter Höög (M). 
  
Daniel Dronjak (M), Christian Ottosson (C), Ingalill Söderberg (DP), Malin 
Danielsson (L), Karl Henriksson (KD), Jelena Drenjanin (M), Christina Eklund (M) 
Peter Höög (M) yrkar samtliga att kommunfullmäktige ska besluta i enlighet med 
kommunstyrelsens förslag till beslut. 
  
Sara Heelge Vikmång (S), Anders Lönroth (MP), Britt Björneke (V), Erling Karlsson 
(S), Niklas Bougt (V) och Carina Sundström (MP) yrkar samtliga att 
kommunfullmäktige ska besluta i enlighet med Socialdemokraternas och 
Miljöpartiets förslag till beslut i ärendet, se bilaga 18.1 till detta protokoll. 
  
Härefter förklaras överläggningen avslutad. 
 
Propositioner i kommunfullmäktige 
Ordförande ställer propositioner mot varandra, om bifall till Daniel Dronjak (M) med 
fleras yrkande mot bifall till Sara Heelge Vikmång (S) med fleras yrkande, och finner 
härvid att kommunfullmäktige beslutar att bifalla Daniel Dronjak (M) med fleras 
yrkande. Således beslutar kommunfullmäktige i enlighet med kommunstyrelsens 
förslag. 
 
Reservationer i kommunfullmäktige 
Sara Heelge Vikmång (S), Anders Lönroth (MP) och Britt Björneke (V) reserverar 
sig mot beslutet till förmån för eget yrkande, se bilaga 18.1 till detta protokoll. 
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Protokollsanteckningar 
Sara Heelge Vikmång (S) och Anders Lönroth (MP) anmäler gemensam 
protokollsanteckning, se bilaga 18.2 till detta protokoll. 
  
Britt Björeneke (V) anmäler protokollsanteckning, se bilaga 18.3 till detta protokoll. 
 
Beslutet delges 
Samtliga nämnder 
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Utomhusgym vid Långängen – svar på Huddingeförslag  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
1. Med hänvisning till vad som sägs i kommunstyrelsens förvaltnings 
tjänsteutlåtande, daterat den 11 september 2019, anses Huddingeförslaget vara 
besvarat. 

2. Kommunfullmäktige ger kommunstyrelsen i uppdrag att tillsammans med kultur- 
och fritidsnämnden utreda behovet av träningsanläggningar (utegym och 
hinderbanor) i den offentliga miljön samt belysa kostnader för anläggning och drift. 

 
Sammanfattning 
I ett Huddingeförslag föreslås att Huddinge kommun ser över möjligheterna att skapa 
ett utegym vid elljusspåret Långängen. 
  
Huddingeförslaget har skickats på remiss till kultur- och fritidsnämnden och natur- 
och byggnadsnämnden. 
  
Kommunstyrelsens förvaltning är positiv till olika former av träningsanläggningar i 
den offentliga miljön som ett sätt att främja så väl folkhälsa som social gemenskap. 
Kommunstyrelsens förvaltning anser vidare att det är viktigt att hitta platser där 
träningsanläggningarna kan bidra till att den offentliga miljön får ökad attraktivitet 
och användning. 
  
Förvaltningen föreslår att förutsättningarna för träningsanläggningar i den offentliga 
miljön i kommunen utreds av kommunstyrelsens förvaltning tillsammans med kultur- 
och fritidsförvaltningen. 
 
Propositioner i kommunfullmäktige 
Ordförande frågar fullmäktige om beslut kan fattas i enlighet med kommunstyrelsens 
förslag, och finner härvid att så är fallet. 
 
Beslutet delges 
Förslagsställaren 
Kultur- och fritidsnämnden 
Bygglovs- och tillsynsnämnden 
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Befrielse från förtroendeuppdrag   
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 

att befria Bo Bergstrand (V) från uppdraget som ersättare i grundskolenämnden. 

att befria Marlene Antonsson (KD) från uppdraget som ersättare i kultur- och 
fritidsnämnden. 

att befria Anneli Johansson (KD) från uppdraget som ersättare i vård- och 
omsorgsnämnden. 

att befria Emil Holmlund (DP) från uppdraget som ersättare i kommunfullmäktige 
samt ersättare i kommittén för arvodes- och partistödsfrågor. 

att befria Jonas Andersson (DP) från uppdraget som ledamot i bygglovs- och 
tillsynsnämnden. 

att befria Thomas Hanbo (DP) från uppdraget som ersättare i styrelsen för Huddinge 
Samhällsfastigheter AB. 

att befria Max Otterman (S) från uppdraget som ersättare i gymnasie- och 
arbetsmarknadsnämnden. 
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Fyllnadsval och fyllnadsnomineringar  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige beslutar om följande val för nedan angivna tider: 

  

Nämndeman till Södertörns tingsrätt för perioden 2020-2023 

På valberedningens förslag beslutar kommunfullmäktige välja Jonas Söderstrand 
(KD) till nämndeman vid Södertörns tingsrätt för tiden från och med 2020-01-01 till 
och med 2023-12-31. 

  

Ny ersättare i vård- och omsorgsnämnden för perioden till och med den 31 
december 2022  

Marlene Vämmerfors Antonsson (KD), efter Anneli Johansson 

  

Nya ersättare i kultur- och fritidsnämnden för perioden till och med den 31 
december 2022  

Anneli Johansson (KD) efter Marlene Vämmerfors Antonsson 

Nicole Liias (S), efter Ebba Callenberg 

  

Nya ledamöter och ny ersättare i bygglovs- och tillsynsnämnden för perioden till 
och med den 31 december 2022  

Leif Dyrvall (DP), ny ledamot efter Jonas Andersson 

Runar Finnman (SD), ny ledamot efter Thomas Fredriksson 

Bo Andersson (SD), ny ersättare efter Runar Finnman 

  

Ny ersättare i kommittén för arvodes- och partistödsfrågor för perioden till och 
med den 14 oktober 2022  

Cecilia Nordin (DP), efter Emil Holmlund 
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Ny ersättare i styrelsen för Huddinge Samhällsfastigheter AB för perioden till 
och med den 31 december 2022 

Jonas Andersson (DP), efter Thomas Hanbo 

  

Ny ledamot och ny ersättare i grundskolenämnden för perioden till och med den 
31 december 2022 

Martin Lindström (C), ny ledamot efter Anneli Rogmalm 

Robert Forsman (V), ny ersättare efter Bo Bergstrand 

 
Sammanfattning 
Valet av nämndeman har beretts av fullmäktiges valberedning. Fullmäktige valde den 
30 september 2019 nämndemän till 58 av 59 poster. Kristdemokraterna hade vid 
beslutstillfället en vakans, som i och med dagens val fylls. 
  
Nomineringar till övriga val har tillställts fullmäktige i form av ett Val-PM 
sammanställt av förvaltningen. 
 
Propositioner i kommunfullmäktige 
 
Valet av nämndeman 
Ordförande frågar fullmäktige om valberedningens förslag till val av nämndeman kan 
godtas, och finner härvid att så är fallet. 
  
Övriga val 
Ordförande frågar för respektive val listat under ”Kommunfullmäktiges beslut” ovan 
om fullmäktige kan välja den nominerade och finner härvid att så är fallet för 
samtliga val. 
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Redovisning av kommunens kostnader för utlandsresor- svar 
på motion väckt av Martin Nigals (SD)  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Ärendet bordläggs, för att behandlas vid nästkommande sammanträde med 
kommunfullmäktige. 

 
Sammanfattning 
I en motion väckt i kommunfullmäktige den 18 juni 2018 av Martin Nigals (SD) 
föreslås att kommunfullmäktige beslutar att alla utlandsresor som företas av 
kommunen, tjänstemän och politiker, har ett uttalat mål med skriftlig redovisning av 
hur resan gynnar verksamheten och kommuninvånarna. Vidare föreslås att en 
fullständig redovisning av ovanstående uppgifter och kostnader görs tillgängliga för 
invånarna genom att läggas ut på kommunens hemsida. 
  
Mot bakgrund av att kommunen har beslutade delegationsordningar, riktlinjer och 
rutiner för tjänsteresor föreslås att motionen anses besvarad. 
 
Överläggning i kommunfullmäktige 
På önskemål av Sverigedemokraternas gruppledare föreslår ordförande att ärendet 
bordläggs, för behandling vid nästkommande sammanträde med fullmäktige. 
 
Propositioner i kommunfullmäktige 
Ordförande ställer propositioner mot varandra, om bifall till att avgöra ärendet idag 
mot bifall till att bordlägga ärendet. Ordförande finner härvid att fullmäktige beslutar 
att bordlägga motionen. 
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Överför ansvaret för pensionärsorganisationernas kansli-
/föreningslokaler från kultur- och fritidsnämnden till 
äldreomsorgsnämnden - svar på motion väckt av Barbro Lind 
(MP) och Birgitta Ljung (MP)  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Med hänvisning till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, daterat den 18 
september 2019, avslås motionens två första yrkanden medan det tredje anses 
besvarat. 

 
Sammanfattning 
I mars 2018 väckte Barbro Lind (MP) och Birgitta Ljung (MP) i kommunfullmäktige 
motionen ”Överför ansvaret för pensionärsorganisationernas kansli-/föreninglokaler 
från kultur- och fritidsnämnden till äldreomsorgsnämnden”. Motionen har gått på 
remiss till kultur- och fritidsnämnden, äldreomsorgsnämnden och Huddinge 
pensionärsråd. 
  
Vad gäller motionens första yrkande anser nämnderna som svarat på remissen att 
ansvaret för lokaler till föreningarna fungerar bra och att det inte vore rationellt att 
flytta hanteringen av vissa organisationers lokaler till en annan nämnd, vilket 
kommunstyrelsens förvaltning instämmer i. 
  
Avseende det andra yrkandet om att pensionärsorganisationerna hyresfritt ska få 
disponera lokaler anser förvaltningen att dessa redan idag har låga kostnader för sina 
lokaler och att även föreningar, utifrån ett ekonomiskt såväl som principiellt 
perspektiv, bör betala viss hyra för sina utrymmen. 
  
Rörande yrkandet ”att kommunen vid framtida planering av särskilda boenden för 
äldre alltid inventerar och eventuellt planerar in lokaler för 
pensionärsorganisationernas verksamhet” är kommunstyrelsens förvaltnings 
uppfattning att detta är något som ska bevakas och eventuellt beaktas av vård- och 
omsorgsnämnden i lokalförsörjningsprocessen. 
 
Överläggning i kommunfullmäktige 
I ärendet yttrar sig Anders Lönroth (MP), Sara Heelge Vikmång (S), Karl Henriksson 
(KD) och Sonia Benavente (V). 
 
  

[IJ Huddinge 



 

KOMMUNFULLMÄKTIGE SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
  SIDA 
  39 (47) 

 

 

Signaturer: Ordförande Justerare Utdragsbestyrkande: datum och signatur 
    

 

 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 4 november 2019 § 23   
    
Diarienummer KS-2018/800.119    
 

 
Anders Lönroth (MP) och Sonia Benavente (V) yrkar att kommunfullmäktige ska 
bifalla motionen. 
  
Karl Henriksson (KD) yrkar att kommunfullmäktige ska besluta i enlighet med 
kommunstyrelsens förslag. 
  
Härefter förklaras överläggningen avslutad. 
 
Propositioner i kommunfullmäktige 
Ordförande ställer propositioner mot varandra, om bifall till Karl Henrikssons (KD) 
yrkande mot bifall till Anders Lönroth (MP) och Sonia Benaventes (V) yrkande, och 
finner härvid att kommunfullmäktige beslutar att bifalla Karl Henrikssons (KD) 
yrkande. Således beslutar fullmäktige i enlighet med kommunstyrelsens förslag. 
 
Reservationer i kommunfullmäktige 
Anders Lönroth (MP) reserverar sig mot beslutet, se bilaga 23.1 till detta protokoll.  
 
Sonia Benavente (V) reserverar sig mot beslutet, till förmån för eget yrkande. 
 
Protokollsanteckningar 
Sonia Benavente (V) anmäler protokollsanteckning, se bilaga 23.2 till detta protokoll. 
 
Beslutet delges 
Remissinstanserna 
Huddinges pensionärsråd 
Kommunens pensionärsorganisationer 
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Motion om att delta i Agenda 2030- projektet, Glokala Sverige 
- svar på motion väckt av Anders Lönroth (MP), Carina 
Sundström (MP) och Anders Abel (MP)  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Med hänvisning till vad som anges i kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, 
daterat den 18 september 2019, bifalls motionen. 

 
Sammanfattning 
Anders Lönroth (MP), Carina Sundström (MP) och Anders Abel (MP) har den 17 
december 2018 inkommit med en motion om att delta i Agenda 2030-projektet, 
”Glokala Sverige”. 
  
Motionärerna förslår att kommunfullmäktige beslutar: 
-Att Huddinge kommun ansöker om medverkan i kommunikationsprojektet om 
Agenda 2030 under ledning av SKL och svenska FN-förbundet. 
  
Glokala Sverige är ett utbildnings- och kommunikationsprojekt i SKL:s och svenska 
FN-förbundets regi för att stödja kommuner, landsting och regioner i genomförandet 
av Agenda 2030. 
  
Motionen har remitterats till klimat- och stadsmiljönämnden och trygghets- och 
delaktighetsberedningen för synpunkter. 
  
Kommunstyrelsens förvaltning är likt remissinstanserna positiva till att ansöka om 
medverkan i projektet Glokala Sverige då det erbjuder en möjlighet och stöd för 
kommunen att sprida och öka medvetenheten om Agenda 2030. 
  
Redan idag arbetar Huddinge kommun med genomförandet av Agenda 2030 på olika 
sätt. Som trygghets- och delaktighetsberedningen påpekar är dock kännedomen inom 
kommunorganisationen i många fall bristfällig. En medverkan i projektet Glokala 
Sverige skulle ge kommunen ökade möjligheter och bättre förutsättningar till 
kunskapsspridning, vilket i förlängningen innebär bättre förutsättningar för 
kommunen att genomföra de uppsatta hållbarhetsmålen kopplade till Agenda 2030, 
miljöprogrammet och hållbarhetsrapporten ”På väg mot Huddinge 2030” 
  
Medverkan i projektet Glokala Sverige innebär kostnader i form av arbetstid för de 
tjänstemän som deltar i projektet. Dock är arbetet med att öka kunskapen om Agenda 
2030 och de globala målen något som ska utföras oavsett medverkan i projektet. Med 
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beaktande av att medverkan i projektet kommer bidra till ökad kunskap och stöd i 
detta arbete bedöms det inte i praktiken innebära ökade kostnader för kommunen än 
de befintliga som finns för genomförande av Agenda 2030. 
  
Mot bakgrund av detta föreslår förvaltningen att motionen bifalls. 
 
Överläggning i kommunfullmäktige 
I ärendet yttrar sig Anders Lönroth (MP), Mats Österholm (M), Christian Ottosson 
(C), Ingalill Söderberg (DP), Mats Arkhem (SD), Anders Abel (MP), Yossi Sigal (S), 
Tomas Selin (C), Henrik Juhlin (C) och Gerhard Miksche (SD). 
  
Anders Lönroth (MP), Mats Österholm (M), Christian Ottosson (C), Ingalill 
Söderberg (DP) och Yossi Sigal (S) yrkar samtliga att kommunfullmäktige ska 
besluta i enlighet med kommunstyrelsens förslag. 
  
Mats Arkhem (SD) yrkar att kommunfullmäktige ska avslå motionen. 
  
Härefter förklaras överläggningen avslutad. 
 
Propositioner i kommunfullmäktige 
Ordförande ställer propositioner mot varandra, om bifall till Anders Lönroth (MP) 
med fleras yrkande mot bifall till Mats Arkhems (SD) yrkande, och finner härvid att 
kommunfullmäktige beslutar att bifalla Anders Lönroth (MP) med fleras yrkande. 
Således beslutar kommunfullmäktige i enlighet med kommunstyrelsens förslag. 
 
Reservationer i kommunfullmäktige 
Mats Arkhem (SD) reserverar sig mot beslutet, se bilaga 24.1 till detta protokoll. 
 
Protokollsanteckningar 
Anders Lönroth (MP) anmäler protokollsanteckning, se bilaga 24.2 till detta 
protokoll. 
 
Beslutet delges 
Remissinstanserna 
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Höj det socioekonomiska stödet för en mer likvärdig skola - 
svar på motion väckt av Nujin Alacabek (V) och Konrad 
Hylten (V)  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Med hänvisning till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, daterat den 18 
september 2019, avslås motionen. 

 
Sammanfattning 
I en motion väckt i kommunfullmäktige av Nujin Alacabek (V) och Konrad Hyltén 
(V) yrkas att barn- och utbildningsförvaltningen får i uppdrag att ta fram en plan för 
att på ett smidigt sätt kunna genomföra en höjning av det socioekonomiska stödet för 
en likvärdig skola. 
  
Motionen har gått på remiss till grundskolenämnden. Av nämndens remissvar 
framgår att man redan idag omfördelar delar av den ram som tilldelats nämnden 
utifrån en socioekonomisk viktning där ett antal relevanta faktorer styr fördelningen 
av resurser. Faktorerna ifråga är vårdnadshavares utbildningsbakgrund, andel elever 
som invandrat för mindre än fyra år sedan och andelen pojkar och där 
vårdnadshavarens utbildningsbakgrund är den faktor som väger tyngst i viktningen. 
  
I nämndens yttrande slår man även fast att om ytterligare medel av nämndens 
samlade budgetram omfördelas utifrån en socioekonomisk viktning skulle det 
innebära att vissa skolor får svåra ekonomiska förutsättningar. 
  
Kommunstyrelsens förvaltning instämmer i motionärernas åsikt att det finns goda 
skäl för att få en likvärdig skola att en fördelning av resurser som tar hänsyn till 
kommunens socioekonomiska struktur tillämpas. Men då grundskolenämnden redan 
tillämpar en socioekonomisk viktning med relevanta faktorer och ytterligare 
omfördelning av resurser skulle äventyra vissa skolors verksamhet föreslår 
kommunstyrelsens förvaltning att motionen avslås. 
 
Överläggning i kommunfullmäktige 
I ärendet yttrar sig Jelena Drenjanin (M), Konrad Hylten (V), Rasmus Lenefors (S), 
Carina Sundström (MP), Bo Källström (L), Tomas Selin (C) och Britt Björneke (V). 
  
Jelena Drenjanin (M) yrkar att kommunfullmäktige ska besluta i enlighet med 
kommunstyrelsens förslag till beslut. 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 4 november 2019 § 25   
    
Diarienummer KS-2019/1174.119    
 

  
Konrad Hylten (V) och Britt Björneke (V) yrkar att kommunfullmäktige ska bifalla 
motionen. 
  
Härefter förklaras överläggningen avslutad. 
 
Propositioner i kommunfullmäktige 
Ordförande ställer propositioner mot varandra, om bifall till Jelena Drenjanins (M) 
yrkande mot bifall till Konrad Hylten (V) och Britt Björnekes (V) yrkande, och finner 
härvid att kommunfullmäktige beslutar att bifalla Jelena Drenjanins (M) yrkande. 
Således beslutar fullmäktige i enlighet med kommunstyrelsens förslag. 
 
Reservationer i kommunfullmäktige 
Konrad Hylten (V) reserverar sig mot beslutet, se bilaga 25.1 till detta protokoll. 
 
Protokollsanteckningar 
Rasmus Lenefors (S) och Carina Sundström (MP) anmäler gemensam 
protokollsanteckning, se bilaga 25.2 till detta protokoll. 
 
Beslutet delges 
Remissinstansen 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 4 november 2019 § 26   
    
Diarienummer KS-2018/2581.119    
 

 
 

Avsyning av cykelstråk med cykel - svar på motion väckt av 
Anders Abel (MP), Anders Lönroth (MP) och Carina 
Sundström (MP)  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Med hänvisning till vad som sägs i kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, 
daterat den 16 september 2019, anses motionen besvarad. 

 
Sammanfattning 
En motion har väckts av Anders Abel (MP), Anders Lönroth (MP) och Carina 
Sundström (MP) som föreslår att natur- och byggnadsnämnden tar fram ett program 
för avsyning av cykelstråk med cykel samt att detta utvärderas och om lämpligt 
permanentas och utvidgas. 
  
Klimat- och stadsmiljönämnden anser i sitt remissvar att det saknas medel för detta 
och att kommunstyrelsens förvaltning bör överväga om det är möjligt att ta hjälp av 
vanliga cyklister som synar av cykelstråken. 
  
Kommunstyrelsens förvaltning arbetar med förbättringar av infrastruktur och 
inventering av status har gjorts i samband med framtagande av cykelplanen. För att 
inventera drift och underhåll av cykelbanor behövs återkommande avsyningar såsom 
motionärerna föreslår. Kommunstyrelsens förvaltning anser att i första hand ska 
kontroll av upphandlad drift och underhåll göras på ett sådant sätt att entreprenörens 
arbete kan utvärderas. Enligt Klimat- och stadsmiljönämnden håller en drift- och 
underhållsplan för väghållningen på att tas fram, i vilken det ingår en rutin för 
inspektion av gång- och cykelstråken. Kommunstyrelsens förvaltning anser att denna 
plan och rutin bör vara anpassad till cykelplanens (och trafikstrategins övriga 
handlingsplaners) riktlinjer för drift, underhåll och tillsyn och att detta följs upp i den 
ordinarie uppföljningsprocessen. Ingen av förvaltningarna har i nuläget resurser att 
införa något nytt arbetssätt. Däremot kan befintliga verktyg användas i större 
utsträckning, t ex genom de synpunktssystem som redan finns i kommunen. Med nya 
digitaliseringslösningar kan det dock bli aktuellt att undersöka frågan igen i 
framtiden. 
 
Överläggning i kommunfullmäktige 
I ärendet yttrar sig Anders Abel (MP) och Malin Danielsson (L). 
  
Anders Abel (MP) yrkar att kommunfullmäktige ska bifalla motionen. 
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Diarienummer KS-2018/2581.119    
 

  
Malin Danielsson (L) yrkar att kommunfullmäktige ska bifalla kommunstyrelsens 
förslag till beslut. 
  
Härefter förklaras överläggningen avslutad. 
 
Propositioner i kommunfullmäktige 
Ordförande ställer propositioner mot varandra, om bifall till Malin Danielssons (L) 
yrkande mot bifall till Anders Abels (MP) yrkande, och finner härvid att 
kommunfullmäktige beslutar att bifalla Malin Danielssons (L) yrkande. Såldes 
beslutar fullmäktige i enlighet med kommunstyrelsens förslag. 
 
Reservationer i kommunfullmäktige 
Anders Abel (MP) reserverar sig mot beslutet, se bilaga 26.1 till detta protokoll.  
 
Beslutet delges 
Klimat- och stadsmiljönämnden 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 4 november 2019 § 27   
    
Diarienummer KS-2019/2770.110    
 

 
 

Beslut rörande inlämnade motioner och interpellationer  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
1. Den inlämnade motionen får ställas. 

2. Kommunfullmäktige överlämnar motionen till kommunstyrelsen för beredning. 

3. Den inlämnade interpellationen får ställas, och behandlas vid nästkommande 
sammanträde med kommunfullmäktige. 

 
Sammanfattning 
 
Till kommunfullmäktiges sammanträde har följande motion inlämnats: 

 
• Öppna en fritidsgård i Masmo/Vårby Haga - motion väckt av Rasmus 

Lenefors (S), Eeva Laine (S), Kamile Ünver (S) och Göran Hallberg (S). 
  
 
Till kommunstyrelsens förvaltning har, senare än tio arbetsdagar före 
fullmäktigesammanträdet, följande interpellation inlämnats:  

 
• Interpellation ställd av Niklas Bougt (V) till vård- och omsorgsnämndens 

ordförande Karl Henriksson (KD) om rätt till heltid inom särskilt boende. 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 4 november 2019 § 28   
    
Diarienummer KS-2019/69.915    
 

 
 

Delgivningar  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige har tagit del av delgivningen. 

 
Sammanfattning 
Följande delges kommunfullmäktige: 

• Bygglovs- och tillsynsnämndens beslut från den 16 oktober 2019, §7: 
Bygglovs- och tillsynsnämndens delegationsordning för adressteknisk 
namnsättning     
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[I] Huddinge INTERPELLATIONSSVAR 

Datum 
2019-11-01 

Kommunfullmäktige 

\G \ l\\\()L\ 
~ -\11'0(~ --S .\ 1(2) 

Diarienummer 
KS-2019/2669.110 

Svar på interpellation ställd av Sara Heelge Vikmång (S} och 
Kamile Onver (S} till kommunstyrelsens ordförande Daniel 
Dronjak (M} med frågor om tryggheten för kvinnor i Huddinge 

Med hänvisning till ~ 35 punkt 8 i kommunfullmäktiges arbetsordning överlåtes 
besvarande! av denna interpellation till trygghets och clelaktighetsbereclningens 
ordförande Ingalill Söderberg (DP), tillika kommunalråd med ansvar för 
trygghets frågor. 

Jag har tätt en interpel lation av Sara I leelge Vikmång (S) och Kamile Onver (S) 
med frågor om hur jag ser på tryggheten, främst bland kvinnor. 

Tolkningen som görs av den nationella lrygghetsundersökningen är riktig, men 
det är viktigt att vela att elen undersökningen presenterar resultaten på 
lokalpolisområde/kommunnivå. 

All stati stik visar att kvinnor oftare än män upplever en oro för all ulsältas för 
brott samt känner en otrygghet all vistas ute, framförallt på kvällstid. Samtidigt 
visar brollsstatistik all de som oftast utsätts för broll i den offentliga miljön är 
unga män. 

I kommunens egna trygghetsdialoger, som görs i olika delar av kommunen, får vi 
genom samtal , enkäter och besiktning av området se vad som oroar de boenden i 
kommundelen. Vi tär också fram en li sta på önskade åtgärder som ska öka 
tryggheten på platsen. Det kan handla om bältre belysning, röjning av sly eller 
klottersanering. 

Vi har tillsammans med polisen, räddningstjänsten, fostighetsägare och andra 
aktörer fram till idag genomfört 18 stycken dialoger och genomfört 24 
trygghetsenkätcr på kommunclelsnivå. Anledningen till alt det är fl er enkäter än 
dialoger som genomförts är alt vi under både 20 I 8 och 20 I 9 med hjälp av 
trygghetssatsningen Unga fö r orten även har genomfört enkäter i Flemi ngsberg, 
Skogås och Vårby. 

Del är viktigt all komma ihåg all vald tidpunkt fö r enkäterna kan påverka hur 
invånarna svarar. Är det vinter e ll er sommar eller har något allvarligt hänt i 
närt id? 

Det vi kan se i alla områden är all tryggheten på dagtid ser väldigt lik ut, medan 
otryggheten på kvällstid varierar lite från kommundel till kommundel. 

HUDDINGE KOMMUN 

Postadress 
Huddinge kommun 
interpella ti onssvar 

141 85 Huddingw 

Besök 
Kommunalvägen 28 

Tfn 08-535 300 00 
Tfn vxl 08-535 300 00 

huddinge@huddinge.se 
www.huddinge.se 



~ Huddinge INTERPELLATIONSSVAR 

Datum 
2019-11-01 

Diarienummer 
KS-2019/2669.110 

De som bor i Gladö/Lissma är minst otrygga och flest otrygga på kvtillstid finns i 
Trångsund. Det är tydligt att de enkäter som genomfördes under sommaren och 
där många yngre personer har svarat, så är otryggheten på kvällstid lägre. 

Med kunskapen om att kvinnor ol'ta känner sig mer otrygga och är oroliga för att 
utsättas for brott, tittar vi på den offentliga miljön ur ett jämlikhetsperspektiv. 

Är du orolig över skillnaderna i upplevd otrygghet och att utsattheten för 
sexualbrott lir så hög bland kvinnor'? 

.l ag är medveten om skillnaderna och att öka jämlikheten är någonting som vi 
jobbar med hela tiden. Eftersom kommunens olika verksamheter har ett bra 
samarbete med polisen, räclclningstjänsten och fastighetsägarna är jag övertygad 
om att alla gör sitt bästa för att minska brottsligheten och öka tryggheten. 

Villrn lokala åtgiinler Ur du beredd att vidta för att göra Huddinge till en 
tryggare kommun för kvinnor i alla kommundelar'? 

Som sagt görs det mycket redan nu, med utgångspunkt i kommunens program för 
trygghet och säkerhet och de medborgarlölten som vi har tagit fram tillsammans 
med polisen och riiddningstjänsten. Men fler insatser behövs också framöver. 

Vi tar nu till exempel fram nya riktlinjer for kamerabevakning för kommunen, 
Huge bostäder AB och l ludclinge Samhällsfastigheter AB för att se till att de 
används på bästa sätt och på platser där de gör mest nytta. 

Vi har också nyligen förnyat överenskommelsen om ett lcleburet offentligt 
partnerskap med Grannstöd l luddinge och ser över möj ligheten till ett IOP med 
Kraltbyrån, som jobbar våldsl'örebyggancle bland ungdomar i kommunen. 

Kraltbyrån ska ocksä titta på våra formuleringar i medborgarundersökningen 
kring heclersrelaterat våld och förtryck, vå ld i ungas nära relationer, pornografi 
och psyki sk ohälsa. 

Nattvandringsgrupper är väldigt viktiga och vi fortsätter att stödja de som är igång 
samtidigt som vi hoppas lä igång grupper på fler ställen. 

Förebygarteamct gör också viktiga insatser som natt vandrare men samtidigt ett 
förebyggande arbete i skolorna kring normer och värderingar bland ungdomar. 

Vi genomfor återkommande konferenser p~ temat våldsprevention där 
yrkesverksamma i kommunen tär ta del av nya metoder, nytt material och verktyg 
i hur de kan jobba med dessa frågor. 

Trygga mötesplatser for unga är oerhört viktigt, inte minst med egen tid för tjejer 
där de kan lä la plats och plugga, umgås och träffa nya vänner. 

Inga lill Söclerberg, kommunalråd 
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Datum 
2019-10-30 

Kommunfullmäktige 
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Diarienummer 

KS-2019/2671.110 

Svar på interpellation ställd av Michaela Lööf (S) till 

grundskolenämndens ordförande Jelena Drenjanin (M) om 

studiero i kommunens grundskolor 

Skolans arbetsmiljö lå r både elever och personal är avgörande för elevernas 
resultat. 

Jag har !att tre frågor av M ichaela Lööf (S) som grundar sig i Lärarförbundets 
rapport om studiero i skolan, med resultatet att många lärare tvekar att gripa in i 
stökiga situat ioner på skolan. Det är en beklaglig utveckling som visar att vi måste 
stärka förtroendet för professionen på fl era olika plan. Del finns mycket som kan 
göras på den lokala ni vån och det görs, men i en rättsstat så ~ir det den nationella 
nivåns ansvar då Högsta domstolen uttryckt i domar att: 
"Ut1J11111net.frjr kroppsligo ingrep enharl o/1 hålla ordning i skolan måste anses 
vam klart begränsad". 
Så att ingripa i ett slagsmål kan bli komplicerat då det finns flera olika upplevelser 
av vad och hur det var och blev. 

Ar din hild all lärare i /-luclclinge.,· gmndskolor upplever rädsla över all 
ingripa i stökiga situationer och all man inte upplever det som tydligt vilka 
be.fiJgenheter man har'/ 

På ett generel lt plan linns inte en sådan oro på skolorna. Den oro som finns är på 
individnivå hos vissa pedagoger. Vi kan dock se att det finns en större oro hos 
pedagogerna på mellanstadiet på ett antal skolor. Oron uttrycks i fo rm av att 
pedagoger känner en viss osäkerhet kring vad man tär och inte får göra, vad som 
skulle hända om man blir anmäld till tex Barn- och elevombudet, polis etc. 

Vilka åtgärder avser c/11 vidta.får att alla lämre ska uppleva all de har rätt 
verktyg och stödfhr att ingripa i stbkiga situationer? 

Hos barn- och utbildningsförvaltningen finns en utredningssekretare med 
uppdraget att arbeta med trygghetsfrågor i kommunens grundskolor. Inom ramen 
för detta uppdrag genomfö r utredningssekretaren tillsammans med förva ltningens 
jurist utbildningar och workshops med utgångspunkt i skollagens skri vningar om 
kränkande behand ling, trakasserier och diskriminering, för personal på skolorna. 
Under dessa utbildningar/workshops lytts praktiska exempel kring hur personal 
kan hantera olika typer av incidenter. Därtill har denne utredningssekreterare 

HUDDINGE KOMMUN 
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Datum 
2019-10-30 

Diarienummer 

KS-2019/2671.110 

löpande kontakt med personal på skolorna kring enskilda incidenter. samt 
återkommande möten med trygghetsteamen på va1:je skola. Det är ett ständigt 
pågående arbete och då vi har en rörlighet i personal i alla yrkesgrupper så måste 
också arbetet ständigt pågå. 

l'ilka atgärder avser du vidta.fhr ol/förbällra st11dieron i /-/11ddinges skolor! 

Området trygghet och studiero är en prioriterad fråga och är utpekad som ett 
ut veck I ingsåtagande i verksamhetsplanen för 2019. Under hösten har 
förvaltningens rektorsgrupp arbetat med frågan "trygghet och stucliero" med 
utgångspunkt i frågeställningen "hur syns det på en skola att det råder studiero 
och trygghet?". Utgångspunkten för samtalen har varit skrivningar i den 
pedagogiska plattl'ormen. Därelter har en plan för kvalitetsbesök på skolenheterna 
som tar avstamp i åtagandet trygghet och studiero tagits fram. De första 
kva litetsbesöken kommer att genomföras under november månad och består i 
skolbesök, klassrumsbesök, intervjuer med elever och medarbetare på vaije 
skolenhc: t. 

Jelena Drenjanin 
Kommunalråd 

I) /4 
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miljöpartiet de gröna Q 
Huddinge kommun 
Kommunsfullmäktige 
2019-11-04 

Förslag 

Ärende 9: Sluta med fyrverkerier och smällare på Valborg- svar på 
medborgarförslag 

HUDDINGE 

Miljöpartiet delar förslagsställarens tankar om fyrverkerier och smällare. Vi ser ingen 
anledning att kommunen ska anordna ett eget fyrverkeri , det finns många andra sätt att fira 
Valborg på som inte skadar djur och natur. Vi föreslår, likt förslagsställaren, att kommunen 
inte anordnar fyrverkerier i egen regi och att kommunen istället utreder hur ett firande skulle 
kunna se ut som tar allas trevnad i beaktande. 

Vi noterar att förvaltningens svar i huvudsak fokuserar på något som inte finns med i 
medborgarförslaget, att helt förbjuda fyrverkerier. Några hållbara argument för att kommunen 
själva ska anordna fyrverkerier saknas helt. Förslaget som ligger är inte antingen fyrverkerier 
eller en lasershow, förslaget handlar om fyrverkerierna. Hur firandet kommer att se ut 
framöver behöver naturligtvis diskuteras vidare på lämplig nivå, men vi som kommun 
behöver lyssna på alla de som lider av fyrverkerierna och anpassa därefter. 

Förslag till beslut 
Miljöpartiets förslag till kommunfullmäktige 

Att kommunen fortsättningsvis inte anordnar fyrverkerier. 

An ers Lönroth 



Huddinge kommun 
Kommunfullmäktige 
2019-11-04 

Protokollsanteckning 
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Ärende 9: Sluta med fyrverkerier och smällare på Valborg 

Just nu genomför kommunens förvaltningar på kommunfullmäktiges uppdrag genomgångar av vilka 
verksamheter som kan anses som respektive nämnds kärnverksamhet och vad vi som kommun gör 
som inte ingår i detta basuppdrag. Kristdemokraternas bedömning är att vare sig fyrverkerier eller 
lasershower hör till kommunens kärnverksamhet. Valborgsmässofirande är en fin svensk tradition 
som vi kristdemokrater med glädje ser bevaras och utvecklas i kommunen, men vi kan också 
konstatera att föreningslivet i till exempel Stortorpsparken i Trångsund och Långängen i Segeltorp 
anordnar uppskattade valborgsmässofiranden som lockar väldigt många besökare. Det vore lämpligt 
att även valborgsmässofirandet i Sjödalsparken blev ett föreningsdrivet arrangemang, utan kommunala 
fyrverkerier. 

Huddinge den 4 november 2019 

Karl Henriksson 

if 



Huddinge kommun 
Kommunfullmäktige 
2019-11-04 

PROTOKOLLSANTECKNING 

Ärende 9: Sluta med fyrverkerier och smällare på valborg -
svar på medborgarförslag väckt av Berit Öhman 

Sverige är ett land med en lång tradition av fyrverkerier vid olika firanden. Men 
samhället utvecklas och vi tror att det går att hitta en kompromiss mellan de som 
förespråkar ett Valborg utan fyrverkerier och de som vill fira in våren med 
fyrverkerier. 

Vi förstår både argument kring fyrverkerier som rör djurs utsatthet tillika de 
negativa miljöaspekterna som kan komma av att använda fyrverkerier. Men vi 
anser inte att fyrverkerier bör förbjudas. Däremot tror vi att en begränsning är 
rätt väg framåt. 

Teknologiska framsteg tillåter oss att förnya våra firanden. Precis som 
förslagsställaren uttrycker finns det flera kommuner som har lyckats väl med att 
använda lasershower som substitut till fyrverkerier. 

Vi anser att det är viktigt att respektera traditioner samtidigt som vi är 
övertygade om att vi kan hitta bra kompromisser mellan traditionsenligt firande 
och respekt för bland annat djuren och klimatet. 

För Socialdemokraterna 

Sara Heelge Vikmång 



Huddinge kommun 
Kommunfullmäktige 
2019-11-04 

PROTOKOLLSANTECKNING 

Ärende 11: Utvärdering av Huddingeförslag 
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Socialdemokraterna är positiva till att kommunen använder ny teknik och digitala 
lösningar för att skapa former för ökat medborgarinflytande. Huddinge ska vara 
en kommun där alla invånare är delaktiga i den utveckling som sker och planeras. 
Medborgardialoger är viktiga verktyg som inte minst ska fånga upp de som 
annars inte gör sin röst hörd. 

Vi anser vidare att det är positivt att inga Huddingeförslag har avgjorts på 
tjänstepersonsnivå. Huddinge kommun är en politiskt styrd organisation och det 
är därför både rimligt och viktigt att Huddingeförslagen presenteras för beslut på 
politisk nivå. 

Det är också bra att så många av de tillfrågade är positiva till Huddingeförslagen. 
Exempelvis framförs det att Huddingeförslag är smidigare än det tidigare 
systemet. Vi anser att det är bra att exempelvis politiska sekreterare är positiva 
till Huddingeförslagen och de nya systemen för att arbeta med dessa, men allra 
viktigast är ändå hur Huddingeborna själva upplever den här förändringen och 
det hade varit önskvärt att detta framkom tydligare i utvärderingen. 

Samtidigt som vi anser att det är viktigt att anpassa kommunens system till den 
digitaliserade samtiden vet vi att många inte är den del av det digitala samhället. 
Det kan till exempel handla om äldre eller personer med funktionsvariationer. 
Det är betydelsefullt att även de har möjlighet att lämna e-förslag, exempelvis 
genom stöd från kommunens servicecenter. Just detta blir också belyst i 
utvärderingen där det konstateras att enbart 29 av 202 Huddingeförslag är 
gjorda av personer över 65 år. Det är olyckligt om Huddingeförslag som form 
innebär att den äldre målgruppen blir exkluderad. 

Huddinge har 110 000 invånare men webbsidan för Huddingeförslag har hittills 
enbart haft 2700 unika besökare. Vi menar att Huddinge kommun ska ha högre 
ambitioner om att involvera Huddingeborna i konceptet med Huddingeförslag 
och vi välkomnar därför ytterligare marknadsföringsinsatser. 

Vi vill också att trösklarna för att kunna skicka in ett Huddingeförslag ska vara 
låga och likaså för att nå gränsen för att förslaget ska bli behandlat. 
Resonemangen om att höja antalet underskrifter för att förslaget ska bli 
behandlat eller att man ska behöva legitimera sig med BanklD ställer vi oss 



därför avvisande till. Krav på fler underskrifter tror vi ytterligare skulle gynna 
personer med stora nätverk och att behöva legitimera sig med BanklD skulle 
riskera att exkludera exempelvis äldre och nyanlända. 

Syftet med Huddingeförslagen är att stärka demokratin och 
medborgarinflytandet i vår kommun. Socialdemokraterna vill att Huddinge ska 
vara en kommun där alla invånare får likvärdig service och jämlika 
förutsättningar, oavsett bakgrund. Det perspektivet ser vi som centralt när vi 
utvärderar och utvecklar konceptet med Huddingeförslag. 

För Socialdemokraterna 

Sara Heelge Vikmång 
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Protokollsanteckning 

Ärende 11: Utvärdering av Huddingeförslag 2018-2019 

Vänsterpartiet var positiva till att omvandla medborgarförslagen till 
Huddingeförslag. Vi menar att detta skapar en bra grogrund för lokal 
demokrati där det finns möjlighet för medborgarna att sinsemellan 
diskutera och argumentera för olika förbättringar av sin kommun och av 
sin närmiljö. 

Att utvärdera utfallet av Huddingeförslagen så pass tidigt som efter endast 
ett år kan vara väl tidigt för att se ett långvarigt utfall. Däremot finns det 
vissa saker som blir tydliga i den utvärdering som görs. Det handlar i 
grunden om information. Av de inlämnade Huddingeförslagen är det 69 
stycken som inte publicerats på grund av att de ligger utanför kommunens 
rådighet eller redan behandlas i andra aktuella Huddingeförslag. Vi 
uppmanar därför kommunstyrelsens förvaltning att ta fram en tydligare 
instruktion över vilka områden som faller utanför kommunens rådighet, hur 
man skriver ett Huddingeförslag på ett korrekt sätt och hur man gör för att 
söka fram aktuella förslag för att inte lägga förslag inom samma område 
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Ärende: 14 Revidering av bygglovs- och tillsynsnämndens 
taxa för tillsyn och prövning enligt miljöbalken - HKF 4210 
Förslag till beslut 

Socialdemokraternas förslag till kommunfullmäktige 

1. Taxa för bygglovs- och tillsynsnämndens arbete med prövning och tillsyn 
enligt miljöbalken, inklusive taxebilagorna 1 och 2 - HKF 4210- ska ha den 
ändrade lydelse som framgår av bilaga 6 till kommunstyrelsens förvaltnings 
tjänsteutlåtande daterat den 18 september förutom när det gäller punkt 
4.2.1.3 i Taxebilaga 1 som ska ha kvar sin nuvarande lydelse: 

Samlingslokaler, där många människor brukar samlas. 

Punkt 2-5 i enlighet med kommunstyrelsens förslag till beslut. 

Tilläggsförslag 

• Att kommunstyrelsen och bygglovs- och tillsynsnämnden ska utreda och 
återkomma med förslag till kommunfullmäktige om hur icke- kommersiella 
verksamheter så som föreningslivet kan få sin taxa skattefinansierad vad 
gäller tillsynen av samlingslokaler. 

Bakgrund 

Enligt 27 kap. 1 § miljöbalken får kommunfullmäktige besluta om en taxa för 
prövning och tillsyn enligt miljöbalken. Huddinge kommun har beslutat om en 
taxa för bygglovs- och tillsynsnämnden som löpande har reviderats och nämnden 
har inför verksamhetsår 2019 justerat timavgifterna i enlighet med det prisindex 
som finns för kommunal verksamhet (PKV-index). 



Kommunfullmäktige ska idag ta ställning till ett förslag om att förändra taxan för 
att löpande anpassa taxan till lagstiftning och för att anpassa taxan för varje 
verksamhets tidsåtgång. Grundregeln är då att verksamhetsutövarna skall få 
tillsyn som motsvarar de fasta avgifterna. 

Miljöbalken ska efterföljas och lagstiftaren avgör vilka verksamheter som ska 
omfattas av tillsyn från kommunen, vilket inkluderar samlingslokaler. Kommunen 
avgör vilka av dessa verksamheter som ska avgiftsfinansieras och vilka som 
skattefinansieras. 

Socialdemokraterna håller till stora delar med förvaltningens förslag till 
fullmäktige, men vi ställer oss frågande till två delar som rör tillsyn av 
samlingslokaler. 

För det första står det skrivet i den föreslagna taxan att punkt 4.2.1.3 angående 
samlingslokaler ska ändras från: 

• Samlingslokaler där många människor brukar samlas 

ti Il: 

• Samlingslokaler, med utrymme för mer än 10 personer där många 
människor brukar samlas 

Det framgår inte av ärendet hur bygglovs- och tillsynsnämnden har kommit fram 
till att många personer är 10 personer, samt vilka konsekvenser det får. Har 
nämnden stöd för detta förslag i jämförelse med andra kommuner eller SKL. Det 
pågår samtidigt en prövning i mark- och miljödomstolen i Nacka angående PRO i 
Fullerstas årliga avgift för miljötillsyn. Länsstyrelsen har i sin prövning kommit 
fram till att det inte har visats att föreningens lokaler är att anse som 
samlingslokal. 

Samlingslokalerna i Huddinge kommun används av många olika verksamheter 
och det föreligger ett behov av tillsyn i de lokaler där det vistas många 
människor. Att sätta taxan till 10 personer skulle dock fortsatt riskera att drabba 
de verksamheterna i kommunen som rör föreningslivet och som bedrivs på icke
kommersiella grunder. 

Föreningslivet i Huddinge sätter guldkant på många Huddingebors vardag och 
denna förändring i taxan skulle exempelvis påverka kommunens 
pensionärsföreningar som gör viktiga sociala samhällsbyggande insatser för 
Huddinges äldre i sammanhang där få eller inga insatser från kommunen finns. 
De bidrar till att minska ensamhet och förebygga psykisk ohälsa och social 
isolering. Många av dessa föreningar har inte ekonomiskt utrymme att kunna 
betala tillsynsavgifterna för sina samlingslokaler. Därmed riskerar de att tvingas 
lägga ner sin verksamhet. I en tid när vi lever allt längre och många äldre vittnar 
om ensamhet i vardagen vore det en mycket olycklig utveckling för Huddinge. 

Med bakgrund av detta anser vi att kommunen ska utreda vilka verksamheter 
som ska avgiftsfinansieras och vilka som ska skattefinansieras. 



För Socialdemokraterna 

Sara Heelge Vikmång 
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Ärende 14: Revidering av bygglovs- och tillsynsnämndens taxa för tillsyn 
och prövning enligt miljöbalken - HKF 4210 

Vänsterpartiet ställer sig bakom beslutet. Samtidigt vill vi påpeka att detta inte löser 
föreningslivets situation på längre sikt. Den taxa som nu fastställs är densamma som nu är 
föremål för en domstolsprövning. På sikt bör Huddinge kommuns fokus vara att förstärka 
föreningslivet som helhet och skapa en trygg och långsiktig finansiering. 
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Ärende 18: Delårsrapport per 31 augusti 2019 för 
Huddinge kommun 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsen förslag till kommunfullmäktige 

I enlighet med förvaltningens förslag i punkt 1, 2, 4 och 5. 

Förskolenämndens driftbudget utökas med 3,5 mnkr som ett engångsbelopp för 
innevarande år avseende förgävesprojektering. 

Förskolan behöver en ny färdriktning 
Förskolenämnden begär 3,5 mnkr i utökad driftbudget för att kompensera för de 
förgäveskostnader som har uppstått i planerna för en ny förskola i Visättra (0,2 mnkr) 
och projektering av nytt kök i Vista förskola (3,3 mnkr). I delårsrapporten per mars 
beslutade kommunfullmäktige om en utökning på 1,8 mnkr av driftbudgeten avseende 
förgävesprojektering av förskola i Visättra. En förskola som det nu är osäkert om och 
när den i så fall ska byggas. 

Förskolenämnden prognosticerar ett överskott på 19,3 miljoner kronor för helåret 
2019 vilket vid första anblick kan uppfattas som positivt. Detta överskott är dock ett 
resultat av nedskärningar för att kunna betala tillbaka tidigare års underskott och 
överskottet beror också på färre antal barn än beräknat. Nedskärningarna är i sin tur 
ett resultat av flera års underfinansiering och personal, chefer och föräldrar vittnar om 
ett mycket ansträngt läge runtom i kommunens förskolor. På två år har antalet 
anställda inom förskolan minskat med 145 personer samtidigt som var tredje som 
jobbar inom förskolan saknar relevant utbildning för att arbeta med barn. 

;fv 



Genom att utöka förskolenämndens driftbudget med ett engångsbelopp på 3,5 mnkr 
för innevarande år ger vi nämnden tydliga förutsättningar redan nu för att kunna göra 
till exempel inköp och de insatser som behövs för att utbilda personal i den reviderade 
läroplanen som i sin tur ska bidra till högre kvalitet i undervisningen. Detta tillskott 
kommer inte på långa vägar att räcka för att vända utvecklingen i Huddinges förskolor 
och ge personalen förutsättningar att göra sitt viktiga jobb med att ge alla barn i 
Huddinge en bra start i förskolan. Men det är ett steg på vägen för att påbörja en ny 
färdriktning med minskande barngrupper och en bättre och mer hälsosam arbetsmiljö 
för barn och personal. 

För Socialdemokraterna 

Anders Lönroth 
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Ärende 18: Delårsrapport per 31 augusti 2019 för Huddinge 
kommun 

Delårsrapporten utgår från det beslut om mål och budget som fattades av 
kommunfullmäktige i juni förra året. Vi hade då andra förslag och vi menar att vår budget 
tillsammans med regeringens investeringar och statsbidrag hade gett bättre förutsättningar 
för kommunens verksamheter. Dessvärre valde inte en majoritet i fullmäktige att ställa sig 
bakom vårt budgetförslag. Mycket av det som görs inom kommunens verksamheter är 
positivt, men vi socialdemokrater och miljöpartister ser allvarliga utmaningar inom inte 
minst förskolan, grundskolan och äldreomsorgen. 

Förskolan behöver en ny färdriktning 
Förskolenämnden begär 3,5 mnkr i utökad driftbudget för att kompensera för de 
förgäveskostnader som har uppstått i planerna för en ny förskola i Visättra (0,2 mnkr) och 
projektering av nytt kök i Vista förskola (3,3 mnkr). I delårsrapporten per mars beslutade 
kommunfullmäktige om en utökning på 1,8 mnkr av driftbudgeten avseende 
förgävesprojektering av förskola i Visättra. En förskola som det nu är osäkert om och när den 
i så fall ska byggas. 

Förskolenämnden prognosticerar ett överskott på 19,3 miljoner kronor för helåret 2019 
vilket vid första anblick kan uppfattas som positivt. Detta överskott är dock ett resultat av 
nedskärningar för att kunna betala tillbaka tidigare års underskott och överskottet beror 
också på färre antal barn än beräknat. Nedskärningarna är i sin tur ett resultat av flera års 
underfinansiering och personal, chefer och föräldrar vittnar om ett mycket ansträngt läge 
runtom i kommunens förskolor. På två år har antalet anställda inom förskolan minskat med 
145 personer samtidigt som var tredje som jobbar inom förskolan saknar relevant utbildning 
för att arbeta med barn. 

Genom att utöka förskolenämndens driftbudget med ett engångsbelopp på 3,5 mnkr för 
innevarande år ger vi nämnden tydliga förutsättningar redan nu för att kunna göra till 



exempel inköp och de insatser som behövs för att utbilda personal i den reviderade 
läroplanen som i sin tur ska bidra till högre kvalitet i undervisningen. Detta tillskott kommer 
inte på långa vägar att räcka för att vända utvecklingen i Huddinges förskolor och ge 
personalen förutsättningar att göra sitt viktiga jobb med att ge alla barn i Huddinge en bra 
start i förskolan. Men det är ett steg på vägen för att påbörja en ny färdriktning med 
minskande barngrupper och en bättre och mer hälsosam arbetsmiljö för barn och personal. 

Såväl förskollärare som barnskötare bedöms som bristyrken här i länet. Huddinge kommun i 
allmänhet och barn- och utbildningsförvaltningen i synnerhet måste intensifiera sitt arbete 
med att stärka sitt varumärke och sin attraktivitet. Samtidigt ligger kommunens sjukfrånvaro 
kvar på samma nivå som föregående år. Jämfört med länsgenomsnittet för 2018 är Huddinge 
den kommunen i länet med högst sjukfrånvaro. De allra högsta sjukfrånvarotalen som 
uppgår till över 180 dagar ligger kvar på samma nivå som tidigare och den sektor som 
påverkas mest av detta är inte helt oväntat förskolan med sina 10,8 %. Fackförbundet 
Kommunal menar att arbetsmiljön är undermålig på de flesta förskolorna. En extraresurs är 
nu insatt för det 40-tal anställda som har varit sjukskrivna i mer än 180 dagar. Vi vidhåller 
fortsatt att den insatsen skulle behöva bli en permanent förstärkning. 

En bättre och mer likvärdig skola 
Kommunens grundskolor är i många avseenden bra. Framför allt har vi fantastiska lärare och 
övrig personal som varje dag gör ovärderliga insatser för våra barn och unga. Det är dock 
allvarligt att Huddinge har landets näst lägsta lärartäthet eftersom att skickliga och behöriga 
lärare är grundläggande för elevernas kunskapsresultat. Därtill är det oroande att 
sjukfrånvaron också bland skolpersonalen fortfarande är på en för hög nivå som dessutom 
ökar. 

Vi ser också allvarligt på att kommunen inte lever upp till Skolverkets riktlinjer för en 
likvärdig skola samt att kommunen inte har haft tillräckligt med skolplatser för de barn som 
är i behov av grundsärskola och att bristen på skolplatser i kommunen som helhet är akut. 
För oss går satsningar på kommunens unga och vår gemensamma välfärd före de mål som 
finns både i den moderatledda koalitionens budget och i verksamhetsplanen om att 
privatisera och om att successivt sänka skatten. 

Under rubriken "Fler nöjda med förskola och skola" har kommunen även här enligt oss 
uttryckt sig missvisande. Antal flickor och pojkar som är nöjda med sin utbildning i årskurs 3-
6 är de lägsta talen som presenteras under intervallet 2014-2018. Vidare går det i 
delårsrapporten läsa att samtidigt som meritvärdet i årskurs 9 har ökat har andelen som 
uppnått kunskapskraven i alla ämnen minskat för båda könen. Det är en signal som vi menar 
behöver tas på allvar. Skillnaderna mellan Huddinges skolor är redan idag stora. För att våra 
barn och unga ska få en sådan rättvis och kvalitetssäkrad utbildning som möjligt anser vi att 
det krävs en mer offensiv inställning till dessa problem. 

Stärk äldreomsorgen 
De som har byggt upp vårt land ska vara trygga i att de får en bra vård- och omsorg när de 
behöver på ålderns höst. Mycket av det som står i delårsrapporten visar på att gott arbete 
görs av personal och chefer för kommunens äldre. Men deras förutättningar behöver bli 
bättre. Sjukfrånvaron är fortfarande för hög bland personalen även om den minskat en 



aning. Många beskriver att jobbet inom hemtjänsten och på särskilda boenden är stressigt 
och pressat och att tiden inte finns att ge den omvårdnad och den omsorg som man skulle 
vilja. Här behövs insatser och mer resurser. Vidare är det oroande att kommunens egna 
verksamheter går med stort underskott. Ekonomistyrningen behöver förbättras. 

Fler bostäder till rimliga kostnader 
Kommunstyrelsen uppskattar att det kommer att bli svårt att hålla den höga nivå i 
bostadsbyggandet som krävs för att vi ska uppnå de mål som vi gemensamt har satt upp. Det 
är oroande då det behövs fler bostäder för att möta den bostadsbrist som finns i vår region 
men det är också oroande då vi har åtagit oss att bygga bostäder i avtal med staten i den så 
kallade Sverigeförhandlingen. Uppföljningen av plan för samhällsbyggnad och 
lokalförsörjning visar att endast sju av 19 projekt av de som skulle startas upp 2019 har 
startats. I många av de pågående projekten finns avvikelser i tidplan och innehåll vilket också 
framgår av de minskande exploateringsintäkterna. Budgetens 90 mnkr i 
exploateringsverksamhet prognostiseras nu till drygt 32 mnkr. 

En god planberedskap är en viktig förutsättning för att byggandet ska hålla högt tempo och 
samhällsplaneringen fungera. Det viktigaste är dock att det verkligen byggs och inte bara 
planeras. Vi har därför länge drivit att kommunens arbete på det här området skulle präglas 
av en mer strategisk prioritering av projekten för att säkerställa att så mycket som möjligt av 
det som planeras också kan förverkligas i närtid. 

För att öka jämlikheten krävs en mer blandad bebyggelse än den som planen för 
samhällsbyggnadsprojekt lägger grunden för. Det behöver planeras för fler hyresrätter i 
kommunen. I planeringsarbetet ska också kommunen bidra till att skapa förutsättningar för 
rimliga boendekostnader, blandade upplåtelseformer och storlek på bostäderna. 

En bättre och mer kostnadseffektiv vinterservice 
När det gäller klimat- och stadsmiljönämnden är det fortsatt bekymmersamt att ekonomin 
inte går ihop. Nämnden prognosticerar ett underskott för 2019 på 34 mnkr. Delårsrapporten 
pekar på fortsatta höga kostnader för bland annat vinterservicen, där det prognosticerade 
underskottet ligger på cirka 23 miljoner kronor. Det är 23 miljoner kronor som kunde, och 
borde, ha gått till andra servicehöjande insatser som gör livet och vardagen lite bättre och 
lite lättare för varje Huddingebo. Vi har drivit på för nya avtal och en ny upphandling över en 
längre period för att effektivisera de avtal vi har samtidigt som vi kan erbjuda 
Huddingeborna en bättre vinterservice. Nu gäller det att få bra avtal på plats för att 
förhindra ytterligare förslösande av Huddingebornas skattekronor. 

Ett rättvist och demokratiskt Huddinge kommun 
Ett rättvist och demokratiskt samhälle bygger på värderingarna om respekt, öppenhet och 
lika rättigheter för alla. I Huddinge ska alla invånare få likvärdig service och ett jämlikt 
bemötande oavsett bakgrund. 
Vi ser positivt på de ungdomsdialoger och föreläsningar som Huddinge kommun anordnar, 
likaså tror vi på att använda digitala verktyg för ökad medborgardialog som i fallet med 
Huddingeförslag. Det är dock fortsatt viktigt att även de som inte är en del av det digitala 
samhället ges möjlighet att göra sin röst hörd. Huddinge måste också höja sina ambitioner 
för att motverka den demokratiska klyfta som råder mellan kommunens olika områden, 



vilket den kraftigt sjunkande tilliten till andra människor som uppmäts i Vårby får 
exemplifiera. 

Ett tryggare Huddinge 

Trygghet är en förutsättning för ett jämlikt samhälle. Grunden för att öka tryggheten i 
Huddinge lägger vi genom att minska klyftorna, bryta segregationen, bekämpa 
brottsligheten och stärka sammanhållningen i hela kommunen. I det arbetet ser vi att 
exempelvis både bättre belysning på vissa mörka platser och trygghetskameror på 
brottsutsatta platser kan behövas. Det långsiktigt trygghetsskapande arbetet utgörs dock av 
de satsningar som vi vill göra på Huddinges förskolor och skolor, att öppna fler fritidsgårdar 
och att stärka föreningslivet för att erbjuda våra unga en meningsfull fritid. 

Det är bra att det sker en viss ökning i andelen vuxna som upplever sitt område som tryggt 
på kvällstid. Vi ser också positivt på flera av de trygghetsskapande åtgärder som har vidtagits 
i exempelvis Flemingsberg liksom att kommunen har infört funktionen Tjänsteperson i 
beredskap (TiB). 

Skillnaderna mellan kommunens olika områden vad gäller den upplevda tryggheten är dock 
fortfarande är ohållbart stora. Det är också oroande att motsvarande siffror för elever i 
årskurs 9 har minskat kraftigt. För oss är det en självklarhet att våra barn och unga ska känna 
sig trygga i sitt eget bostadsområde och att detta är ett arbete som måste prioriteras. 

Bryt trenden med den höga sjukfrånvaron 
Sjukskrivningarna är ett återkommande tema i stora delar av delårsrapporten och Huddinge 
kommun har en hög sjukfrånvaro som biter sig fast. Här behövs fokuserade insatser för att 
förbättra arbetsmiljön, minska stressen och den arbetsrelaterade utmattningen och stödja 
personalens hälsa, annars påverkar det hela kommunen och alla dess verksamheter. Det går 
inte att planera för en välmående kommun om personalen inte orkar med sin arbetsvardag. 

Samtidigt har Huddinge varit bland de kommuner med högst kostnader för inhyrd personal, 
och kostnaderna har inom vissa nämnder ökat. I vårt budgetförslag föreslog vi att 
kommunstyrelsen skulle påbörja ett övergripande arbete för att minska kostnaderna för 
inhyrd personal, något vi ser vore behövligt idag. 

För att Huddinge ska bli en mer attraktiv arbetsgivare har vi också föreslagit att kommunen 
ska erbjuda heltid, avskaffa de ofrivilliga timanställningarna och arbeta mer aktivt med 
arbetsmiljöfrågor tillsammans med chefer, medarbetare och fackliga företrädare. På så sätt 
kan vi också öka kvaliteten i kommunens verksamheter och minska de fortsatt alarmerande 
höga sjukfrånvarosiffrorna. 

För Socialdemokraterna 

ara Heelge Vikmång Anders Lönroth 
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Ärende 18: Delårsrapport per den 31 augusti 2019 för 
Huddinge kommun 

Inledning 
Vänsterpartiet hade vid kommunfullmäktiges budgetsammanträde ett 
annat förslag till budget för Huddinge kommun. Vårt förslag utgick från att 
tillgodose medborgarnas behov av en bra välfärd i en växande kommun 
och de anställdas behov av en bra arbetsmiljö med goda arbetsvillkor. För 
det ändamålet satsade vi betydligt mer ekonomiska resurser än den 
budget som kommunfullmäktige antog. 

Bostäder 
Kommunens bostadsbyggande halkar efter. Det är viktigt att Huddinge tar 
sitt ansvar som en del av en växande storstadsregion genom att hålla en 
jämn och hög takt på byggandet, särskilt av flerbostadshus och att 
hyresrätten som upplåtelseform prioriteras. 

Attraktiv arbetsgivare 
Huddinge kommun har under året hittills haft en andel långtidssjukskrivna 
som legat på samma nivå. Andelen korttidssjukskrivna män har ökat 
något. Vänsterpartiet har tidigare motionerat om att utreda framförallt 
kvinnors sjukfrånvaro. De kvinnodominerade yrkena är en stor del av 
välfärdens kärna. Vi ser alltjämt att kvinnor är sjukskrivna i betydligt högre 
grad än män, 8,7 procent respektive 5,8 procent. Detta är en problematik 
som Huddinge kommun bör se över och komma till rätta med. 

För att det ska vara möjligt att hålla en hög kvalitet i kommunens 
verksamheter och ge medborgarna en så god service som möjligt är det 
avgörande att det finns en kontinuitet på kommunens arbetsplatser. Detta 
gäller såväl i grundskolan eller hemtjänsten som vid kommunens 
förvaltningar. Huddinge kommun har en allt för hög personalomsättning 
totalt sett. Flera konkurrensfördelar så som löneläget och att Huddinge är 
en centralt belägen pendlingskommun, räcker bevisligen inte för att 
personalomsättningen ska vara på en acceptabel nivå. Det är också 
uppenbart att kommunen inte lyckats komma till rätta med denna 
problematik om man jämför med förevarande år. 

Skolan 
Ekvationen för Huddinges grundskolor går inte ihop. Trots ett bra löneläge 



för Huddinges lärare väljer de aktivt att söka sig från kommunen till andra 
arbetsgivare. En stor del av detta beror på finansiering, struktur och 
arbetsmiljö. Klasserna i Huddinges grundskolor är för stora, budgeteringen 
för skolorna i relation till överskottsmålet gör det svårt för den enskilda 
enheten att hålla budget. Endera behöver man snåla eller så lever man 
över sina tillgångar. 

Snöröjning 
51 procent av Huddingeborna är enligt delårsrapporten nöjda med 
snöröjningen. Det är en intressant siffra som dessvärre lär sjunka under 
den kommande vintern. I dagsläget står Huddinge utan upphandlad 
snöröjning. Detta är en allvarlig risk. Halkbekämpning och snöröjning kan 
definitivt sägas tillhöra en kommuns kärnverksamhet. Det är inte 
acceptabelt att en så viktig upphandling fallerar. 

Lagen om valfrihet 
Vi oroas över att allt fler verksamheter i Huddinge kommun antingen redan 
har implementerat Lagen om valfrihet (LOV) eller planerar att 
implementera LOV. Lagen om valfrihet leder fel för såväl brukare som för 
personal och orsakar ett läckage av Huddingebornas skattepengar till 
privata vinstintressen. 

Sammanfattningsvis 
Det finns mycket i Huddinge kommun som går åt rätt håll. Samtidigt 
riskerar mycket av tänket kring den grundläggande ekonomiska politiken 
att leda fel och till att pengar sparas på hög istället för att göra nytta i 
verksamheterna. Vänsterpartiets budget utgår ifrån ett lägre överskottsmål 
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Ärende 23: Överför ansvaret för pensionärsorganisationernas 
kansli-/föreningslokaler från kultur- och fritidsnämnden till 
äldreomsorgsnämnden - svar på motion väckt av Barbro Lind (MP) och Birgitta 
Ljung (MP) 

Miljöpartiet beklagar att kommunstyrelsen väljer att inte lyssna på 
pensionärsorganisationernas synpunkter när de framför att nuvarande system inte 
fungerar bra för deras verksamheter. Vi menar att pensionärsorganisationerna utför ett 
mycket viktigt arbete för kommunens äldre, något som förvaltningen instämmer i. 
Pensionärsrådet har i sitt yttrande ställt sig bakom pensionärsorganisationernas skrivelse 
där de framför samma förslag som de motionen tar upp. 

Pensionärsorganisationerna är stora och viktiga aktörer i kommunen. Med ett omfattande 
ideellt arbete tillför de stora värden för många äldres hälsa och välmående. Det vore 
rimligt att kommunen lyssnade noga när dessa organisationer finner att deras arbete 
försvåras istället för att det stöttas och värdesätts. Vi hoppas därför att vår motion, även 
då den nu avslås, ändå leder till att en dialog påbörjas kring en bättre samordning mellan 
kommunens och civilsamhällets stöd till en växande äldre befolkning. Genom att hålla 
äldre friska minskar kommunens och landstingets kostnader för vård och omsorg. Vinsten 
för den enskilde är förstås uppenbar. 

ders Lönroth 
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Ärende 23: Överför ansvaret för 
pensionärsorganisationernas kansli-/föreningslokaler från 
kultur- och fritidsnämnden till äldreomsorgsnämnden - svar 
på motion väckt av Barbro Lind (MP) och Birgitta Ljung (MP) 

Motionen föreslår dels att ansvaret för förenings- och kanslilokaler för 
pensionärsorganisationer ska övergå från kultur- och fritidsnämnden till 
äldreomsorgsnämnden. Den föreslår också ett mer generöst regelverk när 
det gäller att få disponera kommunens lokaler hyresfritt och att kommunen 
i framtida planering av särskilda boenden ska planera för lokaler för 
pensionärsorganisationernas verksamheter. 

Vänsterpartiet menar att det är viktigt för Huddinge att den del av 
civilsamhället som arbetar med våra äldre och deras fritid ska ha bra 
villkor. Därför menar vi att Miljöpartiets motion är viktig . Det är viktigt att en 
så stor del som möjligt av budgeten för våra pensionärsorganisationer kan 
gå till verksamheten istället för till hyran. Det är också viktigt att den 
nämnd som har bäst inblick i just pensionärs- och seniorfrågor också 
ansvarar för lokalförsörjning för pensionärsorganisationerna. Därför vore 
det naturligt att flytta ansvaret i detta fall från kultur- och fritidsnämnden till 
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Kommunfullmäktige 
Ärende 24 

24. Motion om att delta i Agenda 2030- projektet, Glokala Sverige - svar 
på motion väckt av Anders Lönroth (MP), Carina Sundström (MP) och 
Anders Abel (MP) 

Som tjänsteutlåtandet poängterar skulle medverkan i projektet "Glokala Sverige" med start 
2020, innebära kostnader i form av arbetstid för de tjänstemän som deltar i projektet. 
Sverigedemokraterna anser att kommunens tjänstemän i så stor utsträckning som möjligt 
ska ägna arbetstid, och indirekt kommuninvånarnas ekonomiska resurser, på sitt 
kärnuppdrag. 

Utifrån remissvaren gör vi även bedömningen att det inte finns en tydlig bild av vilken nytta 
den här sortens samarbete ska ge. 

Med anledning av ovanstående reserverar vi oss mot beslutet. 

Sverigedemokraterna 
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HUDDINGE 

Ärende 24: Motion om att delta i Agenda 2030 - projektet, Glokala Sverige -
svar på motion väckt av Anders Lönroth (MP), Carina Sundström (MP) och 
Anders Abel (MP) 

Att arbeta med Agenda 2030-projektets 17 utvecklingsmål är något som vi i Miljöpartiet 
tycker är mycket viktigt för att stärka bland annat jämställdhet och att motverka de pågående 
klimatförändringarna, och vi ser med glädje att nästan alla andra partier instämmer. Genom 
att delta i utbildningsinsatsen Glokala Sverige som SKL i samarbete med Svenska 
FN-förbundet anordnar så får våra tjänstemän på ett effektivt sätt tillgång till kunskaper på 
området som behövs för att fullfölja sitt arbete. Förhoppningsvis så tycker våra tjänstemän 
att det är utvecklande för egen del att delta i utbildningsinsatsen vilket då även stärker 
kommunens arbetsgivarvarumärke. En annan fördel med att delta i gemensamma 
utbildningar är att det ges tillfälle att skapa kontakter för fortsatt dialog och kunskaps utbyte 
med andra aktörer samt att kunna jämföra mål, måluppfyllelse, arbetsmetoder med mera för 
att lättare kunna vidareutveckla arbetet. 

Miljöpartiet de gröna 

Anders Lönroth Carina Sundström Anders Abel 
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Ärende 25: Höj det socioekonomiska stödet för en mer 
likvärdig skola - svar på motion väckt av Nujin Alacabek (V) 
och Konrad Hylten (V) 

Reservation: Vid kommunfullmäktiges möte den 4111 2019 beslutade 
kommunfullmäktige att avslå Vänsterpartiets motion "Höj det 
socioekonomiska stödet för en mer likvärdig skola." Vi reserverar oss mot 
kommunfullmäktiges beslut. 

Bakgrund: 
I diskussion med skolpersonal och fackliga representanter såväl i 
Huddinge som i andra jämförbara kommuner har framkommit att det 
socioekonomiska utjämningsstödet inte har skötts på rätt sätt. Detta 
eftersom det socioekonomiska utjämningsstödet för skolor är bundet till 
grundskolenämndens budget. Trots detta har Huddinge kommun inte 
justerat stödet i relation till budgeten. 

Motionen föreslår att utbildningsförvaltningen ska få i uppdrag att 
genomföra en uppjustering av det socioekonomiska stödet. Tanken med 
det socioekonomiska stödet är att det ska utjämna förutsättningarna för 
skolor i olika delar av kommunen och som därmed har olika 
förutsättningar. 

I svaret på motionen för vi veta att kommunen redan i dagsläget har ett 
omfördelningssystem som omfattar drygt 50 miljoner kronor årligen. Detta 
är bra, men att hålla det i relation till nämndens budget är en bättre metod 
för att få en proportionerlig fördelning. 3 procent av grundskolenämndens 
budget ska gå till omfördelningen. Trots detta har stödet inte justerats 
sedan 2015. 51 av Sveriges kommuner har ett socioekonomiskt 
resursfördelningssystem med en utjämningsprincip som omfattar 6-10 
procent av grundskolenämndens budget. Givet att Huddinge är en 
kommun med stor mångfald vad gäller socioekonomisk struktur är 

if 



Huddinge en kommun där medborgarna skulle tjäna på att justera det 
socioekonomiska resursfördelningssystemet. 
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Ärende 25: Höj det socioekonomiska stödet för en mer 
likvärdig skola - motion av Nujin Alacabek (V) och Konrad 
Hylten (V) 

Det följer av lagen att skolan ska vara likvärdig. Det innebär bland annat att 

utbildningen ska uppväga skillnader i barns och elevers bakgrund och 

förutsättningar. 

Man brukar tala om att skolan har ett kompensatoriskt uppdrag. I Huddinge ökar 

dock skillnaderna mellan olika skolor. Det är en utveckling som måste brytas. Det 

ska inte spela någon roll i vilken av Huddinges många skolor som ett barn 

placeras. Rätten till en bra utbildning av hög kvalitet, en studiesituation som är 

trygg, fritidshem som stödjer och stimulerar till utveckling och lärande m.m. 

tillkommer alla barn. 

Arbetet för likvärdighet behöver därför intensifieras. Ett av flera verktyg som 

kommunen har för att öka likvärdigheten är att fördela resurser utifrån barns och 

elevers socioekonomiska bakgrund. I Huddinge har kommunen sedan en längre 

tid tillbaka en resursfördelning som innebär att skolorna, utöver det grund belopp 

som är knutet till varje elev, kan få tillägg för socioekonomiska faktorer. Det 

socioekonomiska tillägget fördelas till samtliga skolor inom Huddinge som 

uppfyller vissa kriterier. Uträkningen tar fasta på föräldrarnas 

utbildningsbakgrund, andel invandrade elever för mindre än fyra år sedan och 

andel pojkar. Socialdemokraterna och Miljöpartiet har under flera år föreslagit 

ökade satsningar på skolorna i Huddinge. Senast i våras föreslog vi i vårt 

budgetalternativ 17,6 miljoner kr mer till än den moderatledda koalitionen. 



Skolan är ett av kommunens viktigaste uppdrag. Den negativa trend som varit i 

Huddinges skolor kommer att ta tid att vända. Vi har därför gett ett långsiktigt 

löfte som innebär att om vi skulle styra Huddinge så skulle skolorna successivt få 

allt bättre ekonomiska förutsättningar. Vi menar samtidigt att vi måste värna och 

överväga att stärka det socioekonomiska tillägget för att öka likvärdigheten i 

Huddinges skolor. Behov som elever har på olika skolor ska tillgodoses och 

resurserna måste därför i stor utsträckning fördelas utifrån elevbehoven. Alla 

elever ska få chans att nå sin fulla potential, oavsett vilken av Huddinges skolor 

som hon eller han går på. 

För Socialdemokraterna 

Sara Heelge Vikmång Anders Lönroth 
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Ärende 26: Avsyning av cykelstråk med cykel - svar på motion väckt av Anders 
Abel (MP), Anders Lönroth (MP) och Carina Sundström (MP) 

Bakgrunden till vår motion om avsyning av cykelstråk med cykel är att säkerställa att 

cyklistperspektivet blir centralt för cykelinfrastruktur. Trots bra intentioner i cykelplanen är det 

bilen som är normen i alldeles för stort utsträckning i kommunens verksamhet. 

Cyklistperspektivet krävs för att fånga upp brister i infrastrukturen vid tillsynen. För att inse hur 
ojämnheter påverkar balansen för en cyklist, eller vad som skymmer sikten för en cyklist, 

måste inspektion ske från cykel. Två olika ojämnheter som till synes är likartade kan upplevas 
helt olika på cykeln. Siktlinjer för cyklister är annorlunda än för gående eller i bil eftersom 

cyklisten är högre upp. Trädgrenar eller felaktigt monterade skyltar kan hamna i huvudhöjd för 
en cyklist, utan att noteras för gående eller vid inspektion med bil. 

Vi noterar att det redan i cykelplanen som är antagen i fullmäktige står att tillsyns av regionala 

och huvudcykelstråk ska ske en gång per månad. Vi föreslår i vår motion att tillsyn ska ske 
med cykel 4 respektive 2 gånger per år. Det handlar alltså inte om ytterligare tillsyn jämfört 

med vad som redan är beslutat. 

Förslaget avfärdas därefter svepande av ekonomiska skäl. Vi saknar dock en analys av 

kostnad för att genomföra avsyning med cykel jämfört med andra modeller (bil? till fots?). Utan 
underlag har vi svårt att acceptera att det självklart skulle innebära en merkostnad att utföra 

tillsynen med cykel. 

Anders Lönroth 

~~~,/a( 
Carina Sundström Anders Abel 
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